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مسئولان در گفت و گو با قدس:

همه دستگاه هاى متولى در پايين بودن 
كيفيت ساختمان ها مقصر ند

گفت و گو با كارگردان فيلم«قهرمانان كوچگ»
بچه ها بايد قهرمانانى

 از جنس خودشان را ببينند

سرخابى ها  امروز مقابل پديده و سياه جامگان 
قرار مى گيرند

مشهد  در برابر پايتخت

چارسوى علممحيط زيست

اقتصاد نيوز: توانايى حيوانات در پيش بينى زلزله از گذشته دور تا كنون مورد توجه انسان بوده 
و اين قدرت فرابشرى، كه در افسانه هاى كهن بازتاب يافته، امروز با بررسى هاى علمى نيز تأييد 
شده است. امروزه بسيارى از شهروندان كلان شهرها از حيوانات خانگى نگهدارى مى كنند، اما از 

قدرت پيش بينى زلزله در آن ها غافلند.
عوامل متعددى موجب توانايى حيوانات در پيش بينى زلزله مى شود. نخست شنيدن صداهايى 
كه در محدوده فركانس شنوايى انسان نيستند. (محدوده شــنوايى مؤثر انسان در بازه 100 تا 
10 هزار هرتز است) پرندگان مى توانند صداهايى با بسامد 1/ 0 هرتز تا 10 هرتز را نيز بشنوند 
(فروصوت) و موش ها و جوندگان مى توانند اصواتى با بســامد 100 هزار تا يك ميليون هرتز را 
بشنوند (فراصوت). دوم بروز تغييرات در ميدان هاى مغناطيســى يا الكتريكى محدوده محل 

زندگى است. سوم، پيش لرزه هاى خفيف. چهارم، تغيير سطح آب هاى زيرزمينى. پنجم، امواج الكترومغناطيس و ششم آزاد شدن گازهايى كه در لابه لاى صفحات 
زمين محبوس شده بودند و حيوانات متوجه تمامى اين اتفاقات مى شوند.

حيوانات چگونه از وقوع زمين لرزه آگاه مى شوند؟
 

مهر: مديرعامل ستاد معاينه فنى شهردارى تهران گفت: در پايتخت بيش از 3.8 ميليون خودرو 
با پلاك تهران داريم كه از اين تعداد در سال گذشــته 1.2 ميليون خودرو به مراكز معاينه فنى 
مراجعه كرده اند. سيد نواب حسينى منش با اشــاره به اهميت فرهنگسازى براى اجراى معاينه 
فنى، افزود: موضوعى كه جدا از بحث هاى ايجابى و اجبارى در بحث گرفتن معاينه فنى وجود 
دارد، مسئله فرهنگسازى خانواده در راســتاى اجراى مسئوليت اجتماعى است كه اين وظيفه 

برعهده رسانه ها قرار دارد.
وى با بيان اينكه شهروندان نسبت به معاينه فنى بى توجه هستند، گفت: متأسفانه شهروندان 
تا زمانى كه اجبار وجود نداشــت، دريافت معاينه فنى خودرو را ضرورت نمى دانســتند. البته 
خانواده هايى هستند كه معاينه فنى را الزام مى دانند به طورى كه در حال حاضر بيش از چهارصد 

هزار پلاك يونيك در تهران وجود دارد كه هر ســاله معاينه فنى خود را مى گيرند و افراد منضبطى هستند كه قانون را رعايت مى كنند اما در مقابل بيشتر افراد به 
مراكز معاينه فنى مراجعه نمى كنند. 

مراجعه كمتر از يك سوم خودروهاى تهرانى به معاينه فنى

 زندگــى/ آرش خليل خانه   بحث 
از موضوعات  يكى  فرهنگى»  «پيوست 
مهم و از مطالبات رهبر معظم انقلاب 
و كارشناســان در حوزه فضاى مجازى اســت. با 
تمــام اهميتى كه اين موضــوع دارد هنوز تبيين 
اين پيوســت، اندر خم يك كوچه است و اين در 
حالى اســت كه تهديدهاى فضاى مجازى همپاى 
سرعت رشد و فراگيرى آن، در حال افزايش است. 
اين مو ضــوع را به همراه برخى ديگر از مســائل 
مرتبــط با آن در گفــت و گويى بــا محمدجواد 
آذرى جهرمى، وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات 

بررسى كرده ايم.

* برنامــه وزارت ارتباطات و شــخص وزير در 
دولت دوازدهم براى به سرانجام رساندن بحث 
«پيوســت فرهنگى» براى فضــاى مجازى و 
بخصوص شبكه هاى اجتماعى و پيام رسان هاى 
موبايلى از قبيل اينســتاگرام و تلگرام با توجه 
به آسيب هاى گســترده موجود در اين فضاها 

بخصوص براى نسل جوان و نوجوان چيست؟ 
** اگر نگاه ما به حاشيه موضوع فضاى مجازى باشد، 
بايد به دنبال پيوست فرهنگى باشيم. اما يك نگاه فراتر 
از آن هم وجود دارد و آن اين است كه فناورى با خودش 
فرهنگ مــى آورد. بنابراين با اين نــگاه اصل موضوع 
فناورى خودش تبديل مى شود به فرهنگ. حالا ما چه 
بايد بكنيم كه اين فرهنگ يا فناورى كه وارد كشور و 
جامعه ما مى شود، متناسب با سياست ها و راهبردهاى 
ما باشد؟ طبيعتاً نمى توانيم دست روى دست بگذاريم 
و منتظر بمانيم كه اين فناورى هــا و ابزارها و فرهنگ 
همراه آن بيايد بعد ما بگوييم مى خواهيم متناسب با 

سليقه خودمان آن را تغيير بدهيم.
 ما اگر واقعاً به دنبال فرهنگسازى و پيوست فرهنگى 
هســتيم بايد با تمام وجود در اين عرصه خلاقيت به 

خرج دهيم.

يك دوراهى مقابل ما وجود دارد كه وضعيت آينده را 
براى ما ترسيم مى كند؛ يك سمت اين دوراهى اين است 
كه ما واداده باشيم و هر آنچه را كه آمده به همان شكل 
استفاده كنيم و تابع بشويم. راه دوم اين است كه با هر 

آنچه در اين فضا وارد جامعه ما مى شود، مقابله كنيم.
كسانى كه اين فضا و دوراهى را ترسيم مى كنند، بايد 
بدانند هر دوى اين مســيرها براى ما سخت است. اگر 
جلوى فناورى هاى نو بايستيم و مقاومت كنيم، عقب 
مى مانيم و اگر فنــاورى را به همان شــكلى كه وارد 
مى شود بپذيريم و از آن پيروى كنيم آسيب مى بينيم.

فرهنگ با تلاش و عمل به دست مى آيد؛ با حرف زدن 
و انتقاد كردن صرف به دست نمى آوريم و مشكلات و 
آسيب ها برطرف نمى شوند. البته نقد خوب است، اگر 
با عمل و راهكار همراه باشد. اين عمل و راهكار شبكه 
ملى اطلاعات است. عمل اين است كه ما ابزارهاى مورد 
نياز جامعه را در اين بستر داشته باشيم و توليد كنيم 
و اقتصاد آن را هم داشته باشيم و پشتيبانى كنيم. آن 
زمان است كه فرهنگ، آن هم به شــكل بومى ايجاد 

مى شود و پيوست فرهنگى هم ايجاد مى شود.
اين موضوع مهمى اســت و با كار يك روزه و يك ماهه 
به دســت نمى آيد. بايد همه جانبه وارد اين مسير شد 

و تلاش كرد.
شبكه ملى اطلاعات زيرساخت هايش آماده است، اما ما 
در لايه خدمات آن گير داريم. انواع و اقسام مشكلات 
براى توليدكنندگان و عرضه كنندگان خدمات در اين 

عرصه وجود دارد. 
از قوانين دست و پاگير و سخت گيرانه كه نياز است در 
برخى جاها حذف شــوند تا اينكه لازم است در برخى 
موارد قانونگذارى شود تا تصدى هاى حاكميتى در اين 
عرصه تا حد امكان كاهش يابند و اجازه دهيم كسب و 

كارهاى نوپا جان بگيرند.
* موانع موجود بر سر راه گسترش شبكه هاى 
مجازى و پيام رسان هاى داخلى دقيقاً و به طور 
مشخص چيســت و آيا دولت برنامه مشخصى 

براى حمايت و پشتيبانى از برنامه نويسان ايرانى 
در اين حوزه دارد؟

** رســانه ها بايد به ســراغ اين افراد بروند و كند و 
كاو كنند كه موانع آن ها چيســت و پــاى حرف آن ها 
بنشــينند، ببينند نهادها و دستگاه هاى دولتى روزانه 
چند تا شــكايت عليه آن ها مى كنند، مثلاً خود ما در 
وزارت ارتباطات بنا بر قانون چقــدر موانع براى آن ها 

ايجاد مى كنيم.
* پس در خلاقيت و ايده مشكلى نداريم؟

** خلاقيت وجود دارد، اما بايد شــكوفا شود. اگر ما 
بخواهيم فرهنگ داشــته باشــيم، در اين حوزه بايد 
خودمان فناورى بياوريم. اصل موضوع همين اســت؛ 
اينكه ما بگوييم پيوست فرهنگى در واقع سر خودمان را 
به جاى ديگرى گرم كرده ايم كه زمان بگذرد. اما واقعيت 

اين است كه فرهنگ و پيوست فرهنگى در حوزه فضاى 
مجازى و ابزارهاى آن به دست نمى آيد مگر با يك برنامه 
و تلاش زياد. من زمانى يك مقاله اى نوشتم كه اگر به 
دنبال برخورد با يك مطلب مستهجن در فضاى مجازى 
هستيد كه وجود هم دارد، خوب دنبال عواملش بگرديد 

كه از كجا مى آيند.
90 درصــد مطالب مســتهجن در فضــاى مجازى 
توســط گروه هاى تبليغاتى پخش مى شــوند كه به 
دنبال جذب مخاطب هستند. خوب چرا كانال هاى 
تبليغاتى تا اين حد جاذبه پيدا كرده اند؟ چون كانال 
حلال براى توزيعش نگذاشته ايم. خوب كانال حلال 
آن را به وجود آوريد و بگذاريد مردم زندگى شــان 
را بكنند. آن عــوارض هم از بين مــى رود. خيلى از 
مشكلات و آســيب هايى كه در اين حوزه به وجود 
مى آيد اثــر وضعى اقدامــات خود ماســت. ما بايد 
دقت كنيم كه اين كشــتى متعلق به ماست و همه 
ســوار آن هســتيم. هر كارى بكنيم به خودمان بر 
مى گردد. نظر يك حقوقدان، نظــر يك قاضى، نظر 
يك مسئول دولتى در رابطه با اين مسائل اثر وضعى 
دارد. نااميدى توليد كنندگان محتوا، نااميدى كسب 
و كارهاى نوپا در اين كشور به معناى آن است كه ما 

حاكميتمان را از دست مى دهيم.
بايد با تمام وجود درك كنيم كه سربازان ما در فضاى 
مجازى و شبكه ملى اطلاعات همين كسب و كارهاى 
نوپا هستند. اينكه نگاه كنيم و بگوييم اين كالا رنگش 
مورد پسند ما نيست، اين فرد مدل موهايش با سليقه 
ما همخوان نيست و مانند آن، اولويت ما نيست. اولويت 
ما اين است كه هر كس خواست در اين عرصه كار كند 
موانع را از جلوى پايش برداريم و اجازه دهيم كار كند. 
جهاد ما اين اســت. دولت حمايت هم نكند، همان كه 
موانع را از جلوى پاى آن ها بردارد آن ها خودشــان به 
شكوفايى مى رسند و رشد مى كنند. البته همه موانع 
هم دست دولت نيست كه بردارد، مجلس هم بايد ورود 
كند، قوه قضائيه بايد از اين عرصه حمايت كند. خيلى 
خوب است كه نشســت بگذاريد و خود اين ها بيايند 

حرف هايشان را بزنند.
* شما خودتان از اپ ايرانى استفاده مى كنيد؟

** بله من از بسيارى از اپليكيشن هاى ايرانى استفاده 
مى كنم. اما نمى توانم نام ببرم چون ممكن است ايراد 

بگيرند كه تبليغ شــده؛ من از اپليكيشن هاى ايرانى 
حمل و نقل و از پيام رسان ها اســتفاده مى كنم و بنا به 
اقتضا و نياز از ابزارهاى ديگر هــم بهره مى برم. خيلى 
از ابزارها را به ما پيشــنهاد مى كنند و من هم آن ها را 
مى بينم و بررســى مى كنم كه پيشــرفت ها چيست. 
خوشبختانه پيشــرفت هاى خوبى در برنامه نويسى و 

توليد ابزارك ها در داخل به وجود آمده است.
امروز 23 هزار گروه برنامه نويس فارسى زبان و ايرانى 
در حال كار روى بازار اندرويد ايران هســتند و توليد 
محصول مى كنند. هر كدامشان براى خود بازار دارند. 
بيش از 140 هزار نفر در اين زمينه اشتغال دارند. بايد 
به اين ها بها بدهيم. هر كــدام آن ها تا مى خواهند يك 
موضوع يا ايــده اى را مطرح كننــد و درباره آن حرف 
بزنند يك عده از كسب و كارهاى سنتى جلوى آن ها 
مى ايستند و يك عده ديگر صداى وا مصيبتشان بلند 
مى شــود. عده اى تجارتشــان به هم مى خورد و براى 
آن ها مشكل درســت مى كنند. عده ديگرى به دنبال 
سهم خودشان هستند. با اين وضعيت نمى شود انتظار 
داشــت كار پيش برود. در اين قضيــه، خود فرهنگ 
مردم هم مؤثر اســت. ما بايد از مردم بخواهيم. گاهى 
ما بسته هاى حمايتى براى اين حوزه در نظر مى گيريم 
به ما اعتــراض مى كنند كه چرا حمايــت مى كنيد يا 

تسهيلات مى دهيد.
نمى شود ما شعار اشــتغال و حمايت از توليد بومى و 
محتواى فرهنگى بدهيم و بعد حمايت واقعى نكنيم. 
البته بايد به دغدغه هاى مــردم هم توجه كنيم. مردم 
نگرانند كه بيايند در اين حوزه و اطلاعاتشــان مورد 

دستبرد قرار بگيرد و صدمه ببينند.
اين مسائل را بايد حل كنيم. در دستگاه قضايى و دولت 
بايد حساســيت به وجود  آيد و موضوع چارچوب دار 
شود. مردم اطمينان خاطر داشته باشند كه با مشكلى 
مواجه نمى شــوند ضمن اينكه بدانند اگر اين حوزه پا 
بگيرد، جوانان ايرانى اشــتغال پيدا مى كنند. ما بايد 

اعتمادسازى كنيم.

وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات در گفت و گوى اختصاصى با قدس:

نگاهى فراتر از «پيوست فرهنگى» نياز داريم
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يك استاد ارتباطات در ارزيابى اطلاع رسانى در زلزله كرمانشاه:

مسئولان و  رسانه ها 
در مديريت بحران دچار بحراننددر مديريت بحران دچار بحرانند
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دوشنبه   29   آبان  1396
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کوتاه و خواندنی

تسنیم: مدیرعامل خانه کتاب در واکنش به نامه اعتراضی ناشران و کتابفروشان 
کاشان و سنندجی، بر ضرورت تشکیل اتحادیه یا تشکلی کلان برای پی گیری 
مطالبات صنفی نشر تأکید کرد. جمعی از ناشران و کتابفروشان کاشان، نسبت 
به برپایی نمایشگاهی با تخفیف 70درصد، اعتراض خود را نشان داده اند. مجید 
غلامی جلیســه در این خصوص گفت: هرچند در برخی از شــهرهای بزرگ نیز 
اتحادیه ها به همین شکل بوده اند، اما در شهرهای کوچک متأسفانه کتابفروشان 

کمترین سهم از مطالبات صنفی خود را نتوانسته اند محقق بکنند.

ضرورت تشکیل اتحادیه  برای پی گیری مطالبات نشر

مهر: فیلم نامه »...و زمین آرام شد« اثر محمدرضا بایرامی ازسوی انتشارات کتاب 
نیســتان روانه بازار کتاب شــد. این فیلم نامه برمبنای داستان بلند »گرگ ها از 
برف نمی ترسند« این نویسنده نوشته شده است.  بایرامی در این فیلم نامه سعی 
کرده است پیوندی میان ادبیات داستانی معاصر ایران و سینمایی ایجاد کند که 
ســال های متمادی است طبیعت و زیست بوم ایرانی، جایی در آن نداشته است. 
کتاب نیستان سال گذشته نیز از این نویسنده رمان »لم یزرع« را منتشر کرده بود 
که توانست جایزه ادبی جلال آل احمد  و کتاب سال را برای وی به ارمغان بیاورد.

انتشار اثری تازه از برگزیده کتاب سال 

فارس: مصطفی جمشیدی درباره تازه ترین اثر خود اظهار داشت: رمان »سفرنامه 
جن« تلاشی در بازیابی گذشته است و نگاهی به افرادی دارد که در دوره قاجار، 
سفری به لایه های مرکزی و عشایری ایران داشته اند. وی گفت: تلاشم در رمان 
حاضر، متوجه حفظ خط الرسم عمومی و کلی است و سعی داشتم روحیه کلی 
آن را حفظ کنم و تا آنجاکه مقدور بوده، از تکراری بودن فرم های پیشــنهادی 
ادبیات معاصر فاصله بگیرم. به گفته جمشیدی، این رمان را انتشارات به نشر منتشر 

خواهد کرد.

»سفرنامه جن« تحویل به نشر شد

انتصاب دبیر و اعضای هیئت علمی جایزه جلال 

شهریار عباسی در دقیقه نود دبیر جایزه شد

فرهنگ: همیشه در بازی فوتبال، کشیده شدن سرنوشت بازی به دقیقه نود، هیجان انگیز و جذاب است، 
اما به نظر می رسد در دیگر عرصه ها، کشیده شدن بازی به دقیقه نود، بیشتر از این که نشان دهنده جذابیت و 

حساسیت بازی باشد، نشان دهنده آشفتگی و بی برنامگی است.
یکی از نمونه های این آشفتگی، این است که در عرصه فرهنگ تقریباً تمام اقداماتی که باید براساس برنامه ریزی و تقویم 
مشخص پیش بروند، در آخرین زمان ممکن اجرایی می شود. جایزه جلال آل احمد یکی از این نمونه هاست که هرسال در 

آخرین زمان ممکن، با انتصاب اعضای هیئت علمی و دبیر جشنواره، صورت اجرایی به خود می گیرد. 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی اعلام کرده است وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
احکامی جداگانه، دبیر و اعضای هیئت علمی دهمین جایزه ادبی جلال آل احمد را منصوب کرد و این درحالی است که 
یازدهم آذرماه در روز تولد جلال، این جایزه باید برگزار شود. سیدعباس صالحی در حکمی شهریار عباسی، برگزیده دوره 
هشتم جایزه ادبی جلال آل  احمد را به عنوان دبیر علمی دهمین دوره این جایزه منصوب کرد و همچنین در احکام جداگانه 
دیگری، ابراهیم حســن بیگی، مریم حسینی، احمد دهقان، ابراهیم زاهدی مطلق، حمیدرضا شعیری، داوود غفارزادگان، 
مسعود کوثری و محمدعلی مهدوی راد به عنوان اعضای هیئت علمی این دوره از جایزه ادبی جلال آل  احمد منصوب شده اند.

تصویب آئین نامه اجرایی جایزه، انتخاب هیئت داوران در گروه های چهارگانه شــامل: »رمان و داســتان بلند«، »داستان 
کوتاه«، »مستندنگاری« و »نقد ادبی«، همچنین نظارت بر روند داوری، از وظایف هیئت علمی جایزه در این زمان اندک 
است. پیش تر نیز در حکمی ازسوی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، مهدی قزلی، مدیرعامل بنیاد شعر و ادبیات داستانی 

به عنوان دبیر اجرایی دهمین دوره جایزه ادبی جلال  آل احمد منصوب شده بود.

خبر روز

گفت و گو

رئیس مرکز فناوری اطلاعات و رسانه های دیجیتال 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در گفت وگو با قدس: 

کانال  هایی که »شامد« نگیرند، 
دچار مشکلات می شوند 

محمدعلی میرزایی   فرهنــگ/   
یازدهمین نمایشگاه رسانه های دیجیتال 
هفته گذشته در مصلای تهران برپاشد. 
مشــاهدات خبرنگار ما از این نمایشگاه 
حاکی از آن بود که نمایشــگاه نســبتاً 
کم رونق برگزار شده است. شاید برپایی 
با نمایشــگاه  این نمایشــگاه  همزمان 

مطبوعات پیشنهادی قابل بررسی باشد. سیدمجید موسویان، رئیس مرکز 
فناوری اطلاعات و رسانه های دیجیتال وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی که 
مسئولیت برگزاری نمایشگاه را بر عهده داشت، در گفت وگو با خبرنگار ما 

درباره ویژگی های این نمایشگاه صحبت کرده است. 

 درباره محوریت های برگزاری این نمایشــگاه و عملکرد آن 
در 10 دوره پیشین به ما بگویید. 

مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات رسانه های دیجیتال در راستای مصوبه 
هیئت وزیران در سال 1389 وظیفه یافت که ساماندهی فضای مجازی 
را دنبال کند. این مرکز اولین مرکزی بود که به ثبت سایت ها اقدام کرد 
و مجوز ناشــران دیجیتال را صادر نمــود. در حال حاضر هم به مدت 2 
سال است که با توجه به دغدغه های رهبر معظم انقلاب، در وزارت ارشاد 

طرح های بسیار کلیدی دنبال می شود. 
از جملة طرح هایی که ما شاهد ثمره آن هستیم، طرح »سما« برای ایجاد 
محیطی سالم و ایمن در این فضای نامحدود مجازی است. مطالعه درباره 
دستاورد های دیگر کشورها ما را به دنبال کردن یک مدل بومی  واداشت 
که زیست بوم فضای مجازی مفید را از طریق محتوا دنبال می کند. به این 
ترتیب که اکنون تمامی  زیرساخت هایی که بستر انتقال محتوا هستند و 

نیز محتواهای مستقل، نشان گذاری شده اند. 
ویژگی این نشان گذاری آن اســت که قابلیت کپی ندارد و از سرورهای 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی  خوانده می شود و در عین حال یک خط 
برگشــت برای انتقال پیشنهادهای افراد است. وزارت ارشاد با استفاده از 
قوانین، 16 مورد محتوایی را مشخص کرده است. یکی از کارهای مهم این 
مرکز ایجاد یک فرهنگ برای آگاهی همگانی است. بنابراین حرکتی که 
آغاز شده است، با کمک مردم به شکلی پیش خواهد رفت تا مردم امکان 

نظارت داشته باشند. 
در این نمایشگاه هم یک سیستم نظاره گر به نام »فرهنگ یار« راه اندازی 
شد که افراد با مراجعه به آدرس این سایت می توانند ثبت نام کنند و سپس 
محتــوا را در فضای مجازی دنبال کنند و در کنار آن بتوانند بر محتواها 

نظارت داشته باشند. 
درحقیقت، نگاه ممیزی و نظارتی توسط خود مردم صورت می گیرد. به 
این ترتیب، فضای مجازی می تواند ساماندهی شود، به طوری که تبدیل 

به یک فضای محدود مدیریت شده گردد. 

 بسیاری از کانال های تلگرامی  با تعداد اعضای زیاد هنوز ثبت 
»شامد« نشده اند. آیا تدبیر خاصی برای این امر اندیشیده شده 

است؟ 
کانال هم یک بستر انتقال محتوا است و ما مصوبه شورای فضای مجازی 
را داریم که هر بســتری که بیش از 5 هزار دنبال کننده دارد، موظف به 
دریافت »شــامد« است. کسانی که ثبت شامد نشده اند، دچار مشکلات 
متعددی خواهند شد که یکی از آن ها این است که مردم به آن ها اعتماد 
نخواهند کرد. دستگاه های مربوط هم برخورد جدی با آن ها خواهند کرد 
و این کانال ها امکان توســعه فعالیت خود را در فضای مجازی از دست 

خواهند داد. 
یکی از اهدافمان این است که از خودِ دارندگان این کانال ها برای نظارت 
فراگیر استفاده کنیم. بنابراین معتقدم که این کار با امکان فرهنگ سازیِ 
آن شدنی اســت. 46 درصد از جرایمی  که در کانال های تلگرامی  وجود 
دارد، مربوط به کسانی است که کسب و کارهای درستی ندارند. باید روی 

این موارد کار شود و هر کارفرهنگی طبیعتاً زمان بر است. 

 ویژگی اصلی نمایشگاه رسانه های دیجیتال از نظر شما چیست 
که برگزاری آن را توجیه می کند؟

نمایشگاه رســانه های دیجیتال تنها نمایشگاهی اســت که جنس آن 
محتوایی اســت. در اینجا با کســانی آشنا می شــوید که خود، سازنده 
تکنولوژی نیستند بلکه تولیدکننده محتوا می باشند و افراد فهیمی  هستند 
که نیازهای روزمره جامعه را برطرف می کنند. این عزیزان از ایده شروع 

کردند و به محتوا و محصول رسیده اند.

10

فرهنگ

یک استاد ارتباطات در ارزیابی  اطلاع رسانی در زلزله کرمانشاه:

مسئولان و رسانه ها در مدیریت بحران دچار بحرانند
 فرهنگ/ زهره کهندل  زلزله کرمانشــاه با 
همه داغی که بر ســینه ایرانی ها گذاشت، نکات 
قابل تأملی داشت که یکی از آن ها وجود بحران 
اطلاع رسانی بود. بسیاری از ما شاهد اخبار بدون 
منبع مشخص و معتبر در فضای مجازی بودیم 
که گاه خودمان نیز حلقه ای از زنجیره انتشار آن 
شده ایم. فارغ از درستی یا نادرستی همه یا بخشی 
از این اخبار، آنچه اهمیت داشــت واکنش های 
هیجانی مــردم در فضای مجازی بود که به این 
اخبار و شایعات دامن می زد. اکبر نصراللهی، استاد 
ارتباطات و مؤلف کتاب »مدیریت پوشش خبری 
بحران در رسانه های حرفه ای« در این باره معتقد 
است که مسئولان و رسانه های رسمی  در انتشار 

اخبار درست و به موقع، کم کاری کرده اند. 
او در گفــت و گــو با خبرنگار مــا می گوید: در 
کشــورهای توســعه یافته مردم بــه دنبال این 
نیستند که از فضای غیررسمی  و کمترشناخته 
شده، خبرها را بگیرند یعنی مردم از رسانه های 
رســمی  و معتبر، خبر می گیرند اما چه اتفاقی 
افتاده که مردم در کشــور ما، عکس این ماجرا 
عمل می کنند؟ جواب این به عملکرد مسئولان و 
رسانه ها بر می گردد. وی اضافه می کند: مسئولان 
و رسانه های رســمی  معمولاً اخبار را با تأخیر و 
بعد از بروز شــایعات در فضــای مجازی، عنوان 
می کنند چون رویکرد ســنتی و راهبرد انفعالی 
دارند بنابراین چون رســانه ها و مســئولان در 
شرایط بحران، فرصت سوزی می کنند، مردم به 

رسانه های غیررسمی، مراجعه می کنند.

 آرایش جدید رسانه ای
به گفته نصراللهی، در آرایش جدید رســانه ای 
این امکان بــرای همه به وجود آمده که با تلفن 
همراهشان بتوانند خبر و فیلم تهیه و آن را منتشر 
کنند، در حالیکه تخصصی ندارند یا اینکه عده ای 

ناخواسته بازیچه اهداف دیگران قرار می گیرند.
این استاد ارتباطات تأکید می کند: اگر مسئولان 
و رسانه ها، کارشان را درست انجام بدهند، مردم 
به آنها اعتماد می کنند. ضمن اینکه اگر ســواد 
رســانه ای مردم هم بالا برود، مطمئن باشید اگر 

پیامی  از یک منبع جعلی و ناشناس تولید شود، 
بی اثر و کم اثر خواهد بود و باعث آشفتگی اذهان 

عمومی  نمی شود.
به باور او، مســئولان در مدیریــت بحران، دچار 
بحرانند و نمی توانند از ظرفیت های رســانه ای، 
درست و به موقع استفاده کنند و فکر می کنند 
که تعداد رســانه ها همچون گذشته، کم است و 
هرچه آنها بگویند منتشــر می کنند و مردم هم 
قبول می کنند در حالیکه آرایش جدید رسانه ای 

چنین نیست. 
وی با اشــاره به عــدم تعادل در اطلاع رســانی 
بحران خاطرنشان می کند: مشکل دیگری که در 
رسانه های رسمی  وجود دارد. اینکه بخش مثبت 
امدادرسانی را برجســته نمایی می کنند یعنی 
جهت گیری حمایتی از مسئولان دارند درحالیکه 
باید نگاه واقع بینانه و دوجانبه داشــته باشند. از 

سوی دیگر رسانه های غیررسمی، بخش منفی را 
بزرگنمایی می کنند و مشکلات را نشان می دهند.

به گفته نصراللهی، اشــکال اینجاســت که کار 
رسانه ها و مسئولان با بحران شروع می شود و با 
بحران هم تمام؛ یعنی فقط بر دوره بحران، تمرکز 

می شــود در حالیکه پیش از وقوع بحران، حین 
آن و بعد از بحران، کار مسئولان و رسانه ها نباید 
تعطیل شود. او معتقد اســت: وقتی رسانه های 
رسمی  کارشــان را به درستی انجام ندهند یا با 
تأخیر خبررسانی کنند و به نیاز اطلاعاتی مردم 
در زمان بحران، توجه نداشته باشند، احساسات و 
هیجانات بر مدیریت بحران غلبه می کند و باید 
انتظار داشته باشــیم به تعداد افرادی که تلفن 
همراه دارند، مسائل پیرامونی خودشان را)حتی 
بدون مقاصد سیاسی و مذهبی خاصی( منتشر 
کنند که نتیجه آن بزرگ نمایی مشکلات است. 

 زلزله بی اخلاقی
این استاد ارتباطات با بیان اینکه زلزله بزرگتری 
از زلزله کرمانشاه در حال اتفاق افتادن است، این 
زلزله را رواج بی اخلاقی، بهره برداری سیاســی و 

تزریق ناامیدی و ناکارآمــدی نظام در مدیریت 
امداد و اسکان آسیب دیدگان می داند. وی در این 
باره توضیح می دهد: زمانی که اولویت امدادرسانی 
و اســکان آسیب دیدگان اســت، نباید دعواهای 
سیاســی، بی اخلاقی و بهره برداری سیاســی به 
وجود آید. در همه جای دنیا تا زمانی که امداد و 
اسکان به آسیب دیدگان، تمام نشده، هر انتقاد و 
اشکالی که منجر به کندشدن عملیات امدادرسانی 
شود یا روحیه امدادگران را تضعیف کند، عملی 
غیراخلاقی و مغایر با اصول و آموزه های مدیریت 

بحران در زمان بحران است. 
نصراللهی با بیان اینکه چنین اصلی در همه جای 
دنیا رعایت می شود، خاطرنشان می کند: اینکه در 
کشور ما هنوز عملیات امداد و اسکان تمام نشده، 
برخی فقط روی اشــکالات، متمرکز می شوند و 
آن را بزرگنمایی می کنند تــا از آن بهره برداری 
سیاســی کنند، کاری غیراخلاقی است. او ادامه 
می دهد: طرح اشــکالات و نواقص با هدف رفع 
آن، اشــکالی ندارد اما در روزهــای اولیه بحران 
که اولویت امدادرســانی و اســکان زلزله زدگان 
است نباید به دنبال سندسازی برای بهره برداری 
سیاســی بود یا در همان زمان، اسنادی با هدف 

تضعیف و محکوم کردن عده ای، منتشر شود.
وی وظیفه رسانه ها را پس از اتمام عملیات امداد 
و اسکان آسیب دیدگان، شناسایی مقصران ماجرا 
در تشــدید بحران می دانــد و می گوید: وظیفه 
رسانه ها و کنشــگران سیاسی و غیرسیاسی این 
است که اشکالات شناسایی و تا رفع آن پیگیری 
شود به طوریکه مقصران ماجرا، محکوم شوند اما 
طرح این مباحث در شــرایط کنونی که اولویت 
امدادرسانی، همراهی، همدلی و همدردی است، 

با مقاصد سیاسی و بی اخلاقی است. 
وی در پایــان یــادآور می شــود: امیدواریم این 
ماجرا با همه تلخی هایی که داشــته، شــروعی 
برای بررســی های دقیق از علل تشدید خسارات 
مالی و جانی باشد و رسانه ها مطالبه کنند که هر 
ساختمانی »شناســنامه بحران« داشته باشد تا 
مشخص شود که هر ساختمانی اعم از مسکن مهر 

و شخصی ساز، تحمل چند ریشتر زلزله را دارد.

آنچه می خوانید

وقتی رسانه های رسمی  کارشان 
را به درســتی انجام ندهند یا با 
تأخیر خبررســانی کنند و به نیاز 
اطلاعاتی مــردم در زمان بحران، 
توجه نداشته باشند، احساسات و 
هیجانات بر مدیریت بحران غلبه 

می کند
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درخشش فیلم ایرانی در جشنواره های بین المللی 

»درختزیتونسعد«بهسراسرجهانمیرود

هنر: فیلم کوتاه درخت زیتون سعد از تولیدات خانه مستند انقلاب اسلامی، به عنوان فیلمی نمادگرا توانسته 
است با حضور در جشنواره های بین المللی، جوایز مهمی را از آن خود کند. این فیلم به کارگردانی و نویسندگی 
احمد زائری توانسته است نظر بسیاری از کارشناسان و منتقدان را به خود جلب کند. نویسنده و کارگردان 
فیلم زیتون سعد با اعلام این خبر تصریح کرد: فیلم سازی در کشوری که درگیر یک جنگ بزرگ شده، بسیار سخت است، 
اما من چون دوست داشتم این فیلم با روح سوری ساخته شود، در همان شرایط سخت، فیلم را کلید زدم. لطف خدا و کار 
گروهی بود که در آن شرایط طاقت فرسا به ما کمک کرد که این پروژه را نهایی کنیم. کارگردان فیلم کوتاه درخت زیتون 
سعد درمورد نمادهای به کاررفته در این فیلم گفت: در این فیلم تلاش شده تا از زبان استعاره بهره گرفته شود. برای مثال 

نام فیلم و نام شخصیت پسربچه نیز استعاره و نماد است. 
سعد در زبان عربی به معنای خوشبختی و سعادت است و درخت زیتون نیز نماد صلح و دوستی است و نمادی از این که 
ریشه این پسربچه در خاک کشور خودش است. زائری درمورد حضور فیلمش در جشنواره های بین المللی تصریح کرد: 
اولین حضور بین المللی درخت زیتون سعد، در بخش بین المللی جشنواره فیلم فجر بود که در افتتاحیه این جشنواره با 
حضور دبیران جشنواره ها از کشورهای مختلف و رنا شمیس، بازیگر مشهور سینمای سوریه که نقش مادر را در این فیلم 

دارد، اکران شد. 
درخت زیتون سعد در جشنواره بین المللی فیلم کودک نیز حضور داشت و پس از آن در جشنواره فیلم صلح آسیا نامزد 
بهترین فیلم نامه شد. در جشنواره کریشن کانادا نیز مورد تقدیر قرار گرفت و بعد از آن در جشنواره فیلم نیویورک، جایزه 

بهترین فیلم از نگاه تماشاگران را از آن خود کرد.

پردهنقرهای چهره-خبر

میزان: اکبر زنجانپور بازیگر تئاتر، ســینما و تلویزیون، بازی در سریال »ولایت 
عشق« را بهترین نقطه در کارنامه کاری خود خواند و گفت: نقش و شخصیتی 
که در این سریال به من پیشنهاد شده بود زیبا، کار شده و درست بود و دوست 
داشــتم آن را بازی کنم اما دلیل اصلی پذیرفتن این نقش بازی در سریالی بود 
که زندگی امام رضا)ع( را روایت می کرد. من عاشــق امام رضا)ع( هستم و اینکه 
توانستم در برهه ای از زمان در »ولایت عشق« بازی کنم بزرگترین افتخار زندگی 

من است.در سریال ولایت عشق با جان و دل آن نقش را ایفا کردم. 

بازیدرولایتعشقبزرگترینافتخارزندگیامبود

مهر: مراسم تشییع بازیگر فقید سینما، زنده یاد محمد پورستار ساعت ۹:۳۰ صبح 
امروز در ســاختمان شماره ۲ خانه ســینما، خیابان وصال برگزار می شود. زنده یاد 
پورســتار که از ۱۷ شهریور سکته قلبی کرده بود، صبح روز ۲۵ آبان در منزل خود 
درگذشــت. ازجمله آثاری که وی در آن ها بازی کرده، می توان به ســفیر)۱۳6۲(، 
اتوبوس)۱۳6۵(، ارثیه)۱۳68(، ابلیس)۱۳۷۰(، مسافران)۱۳۷۱(، پاییز بلند)۱۳۷۲(، 
آخرین شناســایی)۱۳۷۳(، راه افتخــار)۱۳۷4(، مردان آنجلــس)۱۳۷۹(، مریم 

مقدس)۱۳8۱(، یوسف پیامبر)۱۳8۷( و مختارنامه)۱۳۹۰–۱۳8۹( اشاره کرد.

امروز،تشییعمحمدپورستار

ایرنا:  اردشیر صالح پور مدرس و پژوهشگر تئاتر گفت: نظام دانشگاهی در کشور با 
نظام و وضعیت فعالیت در هنر بویژه تئاتر تناسب منطقی ندارد. وی با بیان اینکه 
دانشــجویان پس از فارغ التحصیلی رها می شوند، خاطرنشان کرد: افزایش برخی 
دانشگاه ها که به دانشجو همانند حساب بانکی می نگرند باعث به هم ریختن نسبت 
دانشجو و بازار کار شده است. امکانات لازم برای فراگیری تئاتر ازجمله آتلیه تمرین، 
کارگاه و سالن های اجرای دانشجویی وجود ندارد و دولت باید برنامه ریزی های لازم 

برای این افراد داشته باشد تا در بازار فعالیت تئاتر آشفتگی کم شود. 

نظامدانشگاهیبافضایتئاترتناسبندارد
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هنرهایتجسمی

 هنر/ تکتم بهاردوست  حسین قناعت جزو 
معدود کارگردانانی اســت که این روزها نگاهی 
جدی به ســینمای کودک دارد. این فیلم ســاز 
اهل شمال کشور که از سال ۱۳۷۲ با دستیاری 
کارگردان فعالیتش را آغاز کرده، با ساخت فیلم 
ســینمایی »من و نگیــن دات کام« پا به دنیای 
کودکانه ســینما گذاشت و در سه سال اخیر هم 
با فیلم هــای »دزد و پــری ۱ و۲« و »قهرمانان 
کوچک«، والدین شان را ترغیب کرد تا ساعتی را با 
فرزندان شان در سالن های سینما بگذرانند. به بهانه 
اکران فیلم ســینمایی »قهرمانان کوچک« که 
موفقیت قابل توجهی هم در جشنواره فیلم های 
کــودکان و نوجوانان اصفهان به دســت آورد و 
این روزها هم نیز در گیشــه، شرایط قابل قبولی 
دارد، به گفت و گو با حسین قناعت نشسته ایم که 

می خوانید:

 گفتید که فیلم نامه تمام شده ای دارید که 
قرار است سری دوم فیلم سینمایی قهرمانان 
کوچک باشد. تصور می کنید سری دوم این 
فیلم هم بتواند مانند قهرمانان کوچک موفق 

باشد؟ 
بله، فیلم نامه ای که نوشته ام، فضایی کاملاً شبیه 
قهرمانــان کوچک دارد که احتمــالاً نامش هم 
به قهرمانــان کوچک دو تغییر پیدا خواهد کرد. 
درخصوص بخش دوم ســؤالتان هم باید بگویم 
که من با اطمینان می توانم بگویم که این فیلم، 
یک سروگردن از سری اول قهرمانان کوچک بهتر 

است و می تواند همین موفقیت را تکرار کند.

 با اطمینان صحبــت می کنید! کلاً چه 
فاکتورها و اولویت هایی را درآثارتان اعمال 
می کنید تا بتوانید بــه فروش قابل قبولی 

دست پیدا کنید؟
 من فکر می کنم بچه ها دوست دارند وقتی وارد 
ســالن سینما می شــوند، با قهرمانانی از جنس 
خودشان روبه رو شوند و با آن ها همذات پنداری 
کنند؛ اتفاقی که در این فیلم هم افتاده است. ریتم 
فیلم های کودک و نوجوان باید ریتم تندی باشد 

تا بچه ها درکنار وجه قهرمانی شــخصیت  هایی 
که شاهد هستند، بتوانند هیجانات آن ها را هم 
همزمــان تجربه کنند، چــون به نظرم بچه های 
این دوره و زمانه به خاطر فضای زندگی شــان که 
عموماً آپارتمانی است، جایی برای تخلیه انرژی 
ندارند و این گونه آثار می تواند به آن ها برای تخلیه 

انرژی شان کمک کند. 
ناگفتــه نماند که من در این کار جدید هم مانند 
بقیه آثارم ســعی کرده ام قصه تــازه ای را روایت 
کنم که تصور می کنم حتی از قهرمانان کوچک 
یک هم خیلی جذاب تر و پرکشــش تر باشد. در 
ســری دوم قهرمانان کوچک هــم بحث تولید 
ملی را مطرح خواهم کرد و مخاطبان در ســری 
دوم قهرمانان کوچک، شاهد صحنه های اکشن 

بیشتری خواهند بود. 

 گفتید بحث تولید ملی را دوباره مطرح 
کرده اید. آیا فیلم سینمایی قهرمانان کوچک 

یک فیلم سفارشی است؟

اصــلاً! هیچ کدام از این دو کار سفارشــی نبوده 
و نیســت. دو نفــر آمده انــد و بــرای این فیلم 
سرمایه گذاری شخصی کرده اند و من هم به عنوان 
یک فیلم ســاز، نسبت به سفره کوچک کارگران 
احساس دین کرده ام و این فیلم را ساختم، وگرنه 
هیچ سازمان دولتی از ساخت این فیلم حمایتی 

نکرد.

 چرا در این چندکاری که ســاخته اید، از 
صحنه های رزمی استفاده کرده اید؟ 

 من بــه تکواندو علاقه مندم، ولــی از این علاقه 
کــه بگذریــم، ایــن ورزش خیلــی تصویری و 
سینمایی است. در سینمای غرب هم فیلم هایی 
که جکی چــان کار می کند، آثــار لذت بخش و 
پرمخاطبی هستند و باعث ریتم تند فیلم می شود. 
دیگر این که چون این روزها بچه ها بیشتر وقتشان 
را پشت کامپیوتر می نشینند و کمتر تحرک دارند 
و بیشتر غذاهای فست فود می خورند، چاقی شده 
یکی از معضلات روز دنیا و من خواســته ام با این 
فیلم، بچه ها را به ورزش دعوت کنم و به سمت این 

ورزش و کلاً تحرک سوق بدهم.

 چرا بزرگ تر ها در فیلم های شــما سهم 
زیادی ندارند؟

 چرا، به اندازه ای که لازم اســت سهم دارند. فیلم 
کودک برای کودک اســت و قهرمانان اصلی هم 
باید خود بچه ها باشند. فیلم کودکان باید بتواند 

در سالن ســرگرم کننده باشد و من به عنوان یک 
فیلم ســاز باید درکنار این ســرگرمی مواردی را 
بگذارم که بزرگ تر ها هم خســته از سالن سینما 
بیرون نروند و من حتی زمانی هم که از بزرگ تر ها 
در آثارم اســتفاده می کنــم، می خواهم این افراد 
جدیت کمتری داشته باشند برای این که بیننده 
کودک بتواند بعد از دیدنشان همذات پنداری کند. 
شما در هیچ کدام از آثار من اصلاً شخصیت منفی 
نمی بینید، مگر این که همان شخصیت منفی هم 

برای کودکان جذابیت هایی داشته باشند.

 آدم های قصه شما خیلی زیاد هستند. این 
قضیه ممکن است باعث سردرگمی و گیجی 

مخاطب کودک شما شود.
بله قبــول دارم، هرچند تصور می کنم زیاد بودن 
آدم ها این حسن را دارد که به خاطر بچه قصه هایی 
که وجود دارد، طبیعتاً ریتم فیلم را تند کند و فکر 
نمی کنم که بیننده شخصیت ها را گم کند. هرچند 
اگر می خواستم بیشــتر از این به آدم های قصه ام 
بپردازم، فیلم به سه ساعت می رسید. ناگفته نماند 
که این قضیه یک نوع سلیقه است که این سلیقه 
هم باعث ریتم تند فیلم هایم شده و همین است 

که برای مخاطب کودکم جذابیت دارد.

 از بازیگران کودکتان چگونه بازی گرفتید؟ 
آیــا برای بازی آن هــا از بازی گردان کمک 

گرفتید؟
نــه، اصلاً. بازی گردان نداشــتم و خودم همه کار 
صحنه را انجام داده ام. من تصور می کنم بچه های 
امروز خیلی بچه های باهوشــی هســتند و اصلًا 
بازی نمی کننــد و زندگی می کننــد. من فقط 
سعی می کنم یک پشــت صحنه خیلی خوبی را 
که مناسب کار کودک باشــد برای این ها فراهم 
کنم تا آن ها خودشــان را زندگی کنند. البته بد 
نیســت این نکته را هم اضافــه کنم که دو نفر از 
بچه های داستانم چون رزمی کار بودند و کمربند 
مشکی داشتند، برای این نقش ها انتخاب شدند و 
آن چندنفر دیگر هم که قبلاً در دزد و پری با من 
همکاری داشتند، از بازی آن ها خیلی راضی بودم.

همراهی اهالی هنر با هم وطنان دردمند ادامه دارد
فروش آثار هنرمندان برجسته انقلاب 

به نفع زلزله زدگان
هنر: با حضــور هنرمندان تــراز اول 
هنرهای تجســمی، ورک شاپ خلق و 
فروش آثار هنری به منظور همراهی و 
کمک به زلزله زدگان غرب کشــور در 
کارگاه اصلی حوزه هنری برگزار خواهد 
شد. سیدمسعود شــجاعی طباطبایی، 
مدیــر مرکز تجســمی حــوزه هنری 
گفت: پس از این اتفاق ناگوار و مصائب 
و مشــکلاتی که برای مــردم مناطق 
زلزله زده به وجــود آمد، تعداد زیادی از 

هنرمندان بر آن شــدند تا به نحوی ادای دینی به بازماندگان این حادثه 
داشــته باشــند. با توجه به اعلام آمادگی این عزیزان و دغدغه ای که در 
مجموعــه مدیران حوزه هنری و بنیاد روایت فتــح در این رابطه وجود 
داشت، تصمیم گرفته شد تا شرایط برای فروش آثار هنری به نفع کمک 
به بازماندگان زلزله کرمانشاه فراهم شود و همین طور ورک شاپ خلق اثر 
با حضور برخی از هنرمندان شــاخص هنر انقلاب در حوزه هنری برگزار 

گردد.
شجاعی افزود: روز سه شنبه ۳۰ آبان ماه تعدادی از آثار باارزش هنرمندان 
انقلاب با حداقل قیمت های پایه به مزایده گذاشته خواهد شد و همین طور 
آثار خلق شــده در ورک شــاپ نیز به همین صورت به فروش گذاشــته 

می شوند.
عواید فروش آثار خلق شده در این ورک شاپ که روز سه شنبه ۳۰ آبان ماه 
از ساعت ۹ صبح تا ۱۹ عصر برپا خواهد شد، به صورت کامل برای کمک 

به زلزله زدگان غرب کشور در اختیار ایشان قرار خواهد گرفت.

 هنرمندان گفتند: تنها نیستیم
»تنها نیســتیم« نمایشــگاه خیریه آثار هنری به نفع زلزله زدگان استان 
کرمانشاه که به همت گالری  مژده و همکاری گالری ایرانشهر و جمعی از 
هنرمندان عرصه هنرهای تجسمی تدارک دیده شده، جمعه در ساختمان 

هدیش آغاز شد و در دو روز، ۱۳4 میلیون تومان فروش داشت.
در این نمایشــگاه حدود ۲۵۰ اثر نقاشــی، مجسمه و عکس سه نسل از 
هنرمندان تجسمی همچون نصرالله افجه ای، کوروش شیشه گران، علی 
شیرازی، نصرت الله مسلمیان، عین الدین صادق زاده، ناصر اویسی، آرمان 
استپانیان، مرتضی گودرزی، بهرام دبیری، کامران عدل، جواد بختیاری 

و... به نمایش گذاشته شد.
هنرمندان در این نمایشــگاه، آثار خود را به نفع زلزله زدگان اهدا کردند 
تا حدود یک ســوم قیمت واقعی شان به نفع زلزله زدگان استان کرمانشاه 
به فروش گذاشــته شــود و صد در صد عواید آن تقدیم مردم سرافراز و 
آسیب دیده غرب کشور شود. در اولین شب از این نمایشگاه، ۱۱۰ میلیون 
اثر هنری به فروش رســید و این رقم در پایان شب دوم به ۱۳4 میلیون 

تومان رسید. 
مژده طباطبائی، مدیر گالری مژده که طراح این حرکت جمعی خانواده 
تجسمی بود و بخشــی از گنجینه گالری مژده را نیز به نفع زلزله زدگان 
استان کرمانشاه برای فروش عرضه کرده است، گفت: گالری مژده به منظور 
هم دردی با عزیزانی که در زلزله استان کرمانشاه دچار آسیب  و خسارت 
شده اند، درنظر داشت که بخشی از گنجینه خود را طی یک حراج سه روزه 
به فروش برساند. در همین راستا از برخی از هنرمندان نیز دعوت کردیم 

که اگر دوست دارند، در این اقدام خیرخواهانه مشارکت کنند. 
وی افزود: این حرکت خیریه با اعلام همراهی شــمار قابل ملاحظه ای از 
اهالی هنر روبه رو شــد و حجم آثار رسیده چنان زیاد شد که ما تصمیم 
گرفتیم مکان بزرگ تری را برای برپایی نمایشگاه درنظر بگیریم. بر همین 
اســاس آقای امیریان، مدیر گالری ایرانشهر دعوت کردند در ساختمان 
جدید این گالری، این نمایشگاه را برگزار کنیم تا در مساحت بزرگ تری 

میزبان تعداد آثار بیشتری باشیم.
مژده طباطبائی گفت: من از حجم استقبال و شور جامعه هنری برای ارائه 
اثر به نفع آسیب دیدگان عزیز در زلزله کرمانشاه و غرب ایران حیرت زده 
شدم و از تک تک هنرمندان، مجموعه داران و گالری داران سپاسگزارم. از 
همه عزیزانی که از شهرســتان ها خواهان اهدای کار بودند هم ممنونم و 
پوزش می خواهم که به دلیل کمبود وقت نتوانستیم در خدمت شان باشیم.

علی محمد زارع، سرپرســت موزه هنرهای معاصر تهران در جریان دیدار 
از این نمایشگاه، ضمن عرض تسلیت به هم وطنان، گفت: ارائه آثار کیفی 
با یک سوم قیمت واقعی شــان و تقدیم صد در صد فروش به هم وطنان 
زلزله زده، بیان گر عزم جزم جامعه تجســمی در همراهی با این حرکت 

ملی است.

گفت وگو با حسین قناعت کارگردان فیلم»قهرمانان کوچک«

بچه ها باید قهرمانانی از جنس خودشان را ببینند

آنچهمیخوانید

دو نفر آمده اند و برای این فیلم 
ســرمایه گذاری شخصی کرده اند 
و من هم به عنوان یک فیلم ســاز 
نســبت به سفره کوچک کارگران 
احساس دین کرده ام و این فیلم 
را ســاختم، وگرنه هیچ ســازمان 
دولتی از ساخت این فیلم حمایتی 

نکرد
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خط خبر

دستگيرى دزدى كه تازه از زندان آزاد 
شده بود

خط قرمز: پليس آگاهى با همكارى مأموران كلانترى نجفى با دستگيرى 2 
سارق حرفه اى پرده از 8 فقره سرقت در جنوب شهر مشهد برداشت.

ســرهنگ «حميد رزمخواه» رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى با اعلام اين 
خبر گفت: در پى گزارش چند فقره ســرقت داخل خودرو در محدوده بلوار 
ســرافرازان تيمى زبده از كارآگاهان پايگاه جنوب پليــس آگاهى وارد عمل 
شدند. وى افزود: كارآگاهان پليس آگاهى پس از بررسى سرقت ها و يك سرى 
تحقيقات ميدانى به فردى سابقه دار كه به تازگى از زندان آزاد شده مظنون و 
با همكارى كلانترى هاى حوزه استحفاظى عمليات دستگيرى او را آغاز كردند.
وى تصريح كرد: تحقيقات در اين رابطه ادامه داشته كه سرانجام يكى از تيم هاى 
گشت كلانترى نجفى متهم را در حال پرسه زنى در اطراف خودروهاى سوارى 

دستگير و در بازرسى از او تعدادى ابزار سرقت كشف كردند.
رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى عنوان كرد: متهم 35 ساله به نام على پس 
از بازجويى هاى اوليه به پايگاه جنوب پليس آگاهى منتقل كه در چندين مرحله 
بازجويى هاى علمى كارآگاهان پليس به 8 فقره سرقت داخل خودرو در محدوده 
بلوار سرافرازان، رهايى، لادن و صياد با همدستى يكى از دوستانش اعتراف كرد.
وى عنوان كرد: در ادامه اين عمليات تيم رسيدگى كننده پرونده همدست متهم 
را در محدوده بلوار پيروزى دستگير و در بازرسى از مخفيگاهش تعدادى لوازم 

مسروقه داخل خودرو كشف كردند.

سارقان خودروهاى شهرستان نيشابور 
در دام پليس

خط قرمز: با تلاش پليس آگاهى شهرستان نيشابور سارقان خودروهاى شهرستان 
نيشابور دستگير شدند. فرمانده انتظامى شهرستان نيشابور با اعلام اين خبر گفت: 
در پى اعلام چندين فقره ســرقت خودرو موضوع به صورت ويژه در دستوركار 
پليس قرار گرفت. سرهنگ «حسين بيات مختارى» افزود: مأموران پليس آگاهى 
شهرســتان پس از يك ماه تحقيقات پليسى و تشــديد كنترل و مراقبت هاى 
نامحسوس، عاملان اين سرقت ها را چهره زنى و مخفيگاه آنان را تحت نظر قرار 
دادند. وى خاطرنشان كرد: مأموران انتظامى پس از هماهنگى قضايى متهم 45 
ساله را در اقدامى ضربتى و غافلگيرانه با يك دستگاه خودرو پرايد مسروقه دستگير 
كردند. سرهنگ بيات مختارى اظهار داشت: متهم در تحقيقات اوليه همدست 32 

ساله و 6 مالخر اموال مسروقه را به پليس معرفى كرد.
وى گفت: با دستگيرى اعضاى اين باند، متهمان تاكنون به 2 فقره سرقت  خودرو 
اعتراف و پليس در بازرسى هاى به عمل آمده، مقادير زيادى اموال مسروقه كه 
قطعات خودرو و لوازم داخل خودرو و مدارك اين خودروها است را كشف كرد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

فرار كلاهبردارى كه با صفر 
كار مى كند

ركنا: پليس آگاهى اســتان قم با انتشــار تصوير يك 
كلاهبردار متوارى، از هموطنان خواســت تا در صورت 
شناسايى، كارآگاهان اين پليس را در جريان قرار دهند.  
ســرهنگ احمد كرمى، رئيس پليس آگاهى فرماندهى 
انتظامى استان قم، اظهارداشت: متهم با حضور در كنار 
دستگاه هاى خودپرداز و پرداخت مبلغى به صورت نقدى 
بــه مراجعه كنندگان از آن ها درخواســت انتقال مبلغ 
به كارت ديگران را داشــته و در اين عمليات بانكى با 
گذاشتن صفر اضافى از شهروندان كلاهبردارى كرده و 

متوارى مى شد.

بازگشايى محور سرپل ذهاب 
با دست خالى افسر پليس راه 

را روانه بيمارستان كرد
ركنا: سرهنگ دوم 
بهزاد غلامى شــب 
زلزلــه خــود را به 
محل ريزش كوه در 
گردنه پاطاق رساند 
بازگشــايى  براى  و 
محور ناچار شــد با 
دست اقدام به جابه 

جايى ســنگ از روى جاده نمايد كه براثر فشار زياد از 
ناحيه شكم دچار مصدوميت شده و روانه بيمارستان شد.

مرگ تلخ دختر 12 ساله 
در زلزله اردبيل 

ركنا: رئيس بيمارســتان بوعلــى اردبيل گفت: دختر 
بچه 12 ســاله اصلاندوزى كه در زلزله 5/4 ريشــترى 
چهارشنبه 24 آبان ماه مصدوم شده بود به علت تشديد 
تشــنج فوت كرد.   وى گفــت: آيلين معصومى از قبل 
سابقه تشنج داشته است و اين مسئله بعد از وقوع زلزله 
به علت ترس و اضطراب وارد آمده در زمين لرزه تشديد 
و باعث ايست قلبى وى شده بود. وى با اشاره به اينكه 
اين دختر بچه 12 ساله در اولين ساعات مصدوميت 
به بيمارستان بوعلى اردبيل انتقال داده شد تصريح 
كرد: وى در مدت 3 روز بسترى در بيمارستان تحت 
مراقبت هاى ويژه بوده است و هيچ مشكلى از لحاظ 

رسيدگى به اين بيمار وجود نداشت.

 سرهنگ دوم 
بهزاد غلامى شــب 
زلزلــه خــود را به 
محل ريزش كوه در 
گردنه پاطاق رساند 
بازگشــايى  براى  و 
محور ناچار شــد با 
دست اقدام به جابه 

خط قرمــز: زن جوان كه بــراى انتقام از 
خانواده همســرش، نقشه ســرقت از خانه 
برادر شوهرش را كشيده بود به همراه همسر 

سابقش دستگير شد.
اول آبان وقوع يك فقره ســرقت منزل در 
خيابان شادمان به كلانترى 118 ستارخان 
اعلام شــد. با حضور مأموران كلانترى در 
محل و انجام بررسى هاى اوليه، صاحبخانه 
اعلام داشت كه ســارق يا سارقان اقدام به 
ســرقت پول و طلاهاى داخل خانه اش به 

ارزش تقريبى 30 ميليون تومان كردند.
با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع سرقت 

منزل و به دستور داديار شعبه سوم دادسراى 
ناحيه 34 تهران، پرونده در اختيار پايگاه دوم 

پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.
مالباخته در اظهاراتش به كارآگاهان گفت: 
ســاعت 7 بعدازظهر به قصــد ميهمانى از 
خانه خارج و ســاعت 12 شب برگشتيم كه 
متوجه باز بودن در اصلى ساختمان و روشن 
بودن لامپ ها و شكستن درب چوبى واحد 
آپارتمان شديم. پس از ورود به منزل متوجه 
شديم سارقان اقدام به سرقت سكه طلا، وجه 
نقد، تابلو فرش و ســرويس طلاى همسرم 
مجموعا به ارزش تقريبى 30 ميليون تومان 

كردند.
كارآگاهــان پايگاه دوم پليس آگاهى تهران 
بزرگ بــا حضور در محل ســرقت و انجام 
بررسى هاى تخصصى اطمينان پيدا كردند 
كه سارق يا سارقان با داشتن اطلاعات دقيق 
اقدام به انجام سرقت كردند؛ لذا تحقيقات بر 
روى افراد مرتبط با مالباخته در دستور كار 

گرفت.
در تحقيقات پليسى، كارآگاهان اطلاع پيدا 
كردنــد كه اختلاف شــديدى بين يكى از 
عروس هاى خانواده به نام «ميترا» 33 ساله 
با اعضاى خانواده همسرش از جمله مالباخته 

به عنوان برادر شوهرش وجود دارد.
در شــرايطى تحقيقات از ميترا در دستور 
كار قرار گرفت كه مشخص شد او در شب 
ســرقت در ميهمانى حضور داشته؛ با اين 
وجود كارآگاهان با انجام اقدامات پليســى 
اطلاع پيدا كردند كه ميترا از همسر سابقش 
به نام مجيد 38 ســاله درخواست كرده تا 
سرقت از منزل برادرشوهرش را انجام دهد.

ميترا در تحقيقــات اوليه منكــر هرگونه 
اطلاع از ســرقت و پيشــنهاد انجام آن به 
همسر سابقش شد اما پس از ارائه دلايل و 
مدارك غير قابل انكار، لب به اعتراف گشود 
و به طراحى سرقت و پيشنهاد آن به مجيد 

اعتراف كرد و در خصوص انگيزه اش مدعى 
شد به خاطر داشتن اختلاف شديد با خانواده 
همســرم اقدام به اين كار كردم تا از آن ها 

انتقام بگيرم.
كارآگاهــان پايگاه دوم پليس آگاهى تهران 
بزرگ درادامه رسيدگى به پرونده اطلاع پيدا 
كردند كه مجيد به اتهام نگهدارى موادمخدر 
دســتگير و در حال حاضر در زندان به سر 
مى برد كه ضمن هماهنگى با مقام قضايى از 
زندان تحويل و به پايگاه دوم پليس آگاهى 

تهران بزرگ منتقل شد.
مجيــد دــر اعترافاتــش بــه كارآگاهان 
گفت:نزديك به هشت سال است كه از ميترا 
جدا شدم. دراين مدت نيز از او هيچ اطلاعى 
نداشتم تا اينكه طى تماسى كه ميترا با من 
داشت، درخواست كرد كه چون با خانواده 
همسرش مشكل دارد اين سرقت را برايش 
انجام دهم. كليد محل سرقت را ميترا به من 
دــاد و من پس از ورود به داخل خانه اقدام 

به سرقت وسايل باارزش داخل خانه كردم.
سرهنگ كارآگاه سعداالله گزافى رئيس پايگاه 
دوم پليس آگاهى تهران بــزرگ، گفت: با 
توجه به اعتراف صريح متهمان، قرار قانونى از 
سوى داديار پرونده صادر و متهمان در اختيار 

مقام محترم قضايى قرار گرفتند.

نقشه عروس جوان براى سرقت ميليونى از خانه برادر شوهرش

خط قرمز: فرمانده انتظامى مشــهد از دســتگيرى مرد 

31ساله اى خبرداد كه در حال ارتكاب جرم دستگير شده 
بود و موضوع سرقت را انكار مى كرد.

سرهنگ محمد بوستانى گفت: تيم دايره تجسس كلانترى 

شهيد آستانه پرست در اجراى طرح تشديد مقابله با سرقت 

وسايل داخل خودرو، فردى را در انتهاى خيابان طبرسى 
13 به عنوان مظنون تحت نظر قرار دادند.

وى افــزود: اين مرد جــوان دقايقى بعد در يك خودروى 

سوارى پرايد را گشــود و سرگرم سرقت دستگاه ضبط و 
پخش خودرو بود كه مأموران او را دستگير كردند.

جوان 31ساله كه غافلگير شده بود در اظهاراتى عجيب به 

مأموران انتظامى گفت: از اينجا عبور مى كردم و چون در 

خودرو باز بود و من هم احساس خستگى مى كردم داخل 
ماشين نشستم.

او در حالى كه ضبط خودرو از جايش بيرون كشيده شده 

بود ادامه داد: به طور تفننى مواد مخدر مصرف مى كند و 
ضبط را او از جايش بيرون نكشيده است.

بوستانى گفت: تحقيقات از اين متهم 31ساله ادامه دارد.
*دزد عشق دوچرخه 

فرمانده انتظامى مشهد از دستگيرى سارق خيابانى خبر داد 
كه با دوچرخه سرقتى به مغازه ها دستبرد مى زد.

ســرهنگ محمد بوســتانى گفت: اين جوان 22 ساله در 

آخرين ســرقت خود با شكستن شيشه مغازه يك كارتن 

روغن ذرت را به ســرقت برد و ســوار بر دوچرخه سرقتى 

از صحنــه فرار كرد. اما در اين لحظــه مالك مغازه كه از 

طريق دوربين مداربسته متوجه سرقت شده بود مشخصات 
ظاهرى دزد خيابانى را به پليس 110داد.

وى افزود: تيم گشتى كلانترى 17بلافاصله وارد عمل شده 
و متهم را شناسايى و دستگير كردند.

سرهنگ بوستانى گفت: اين متهم كه 2فقره سابقه كيفرى 

دارد در برابر شواهد موجود راهى جز بيان حقيقت نديد و 

اعتراف كرد تا كنون چندين مرتبه از مجتمع خشكبار نيز 
كش روزنى كرده است.

وى اظهار داشــت: تحقيقــات از متهم كــه اهل يكى از 

استان هاى غربى كشور است براى كشف سرقت هاى انجام 
شده توسط او ادامه دارد.

از دستگيرى دزد دوچرخه سوار تا ادعاى خنده دار سارق پخش خودرو



خط حادثه

 ساقى بچه پولدارهاى زعفرانيه دستگير شد 
 122 كلانتــرى  رئيس  پليس: 
دربند از دســتگيرى فروشــنده 
موادمخدر و كشــف حدود نيم 
كيلوگرم انواع موادمخدر در محله 

زعفرانيه خبر داد. 
ســرهنگ محمد باقر قدم زاده 
دربند  كلانتــرى 122  رئيس 
اظهــار كــرد: در پــى اخبار و 
اطلاعات واصله مبنى بر فروش 

مواد مخدر در محدوده زعفرانيه و ولنجك توســط فردى با خودروى 206 
موضوع در دستور كار تيم عملياتى كلانترى 122 دربند قرار گرفت تا اينكه 
مأموران فرد مورد نظر را در خيابان وليعصر(عج) به صورت پياده مشــاهده 
كردند و پس از بررســى هاى پليسى غير از وجه نقد و سوييچ خودرو چيز 
خاصى از متهم كشف نشــد، اما قرائن و شواهد حاكى از وجود مواد مخدر 

داشت.
وى ادامه داد: با توجه به تجربه مأموران و تبحر در اين امر با مراجعه مأموران 
به كوچه هاى اطراف محل دســتگيرى، از طريق ريموت خودرو ســرانجام 
ماشين پارك شده متهم رويت شد و از داخل خودرو مقدار حدود نيم كيلو 
انواع مواد مخدر كه همگى بسته بندى و آماده فروش بودند كشف و ضبط 

شد.
سرهنگ قدم زاده تصريح كرد: با توجه به لزوم هوشيارى بيشتر خانواده ها در 
ارتباط با تهديدات انواع مواد مخدر، برنامه هاى مفيد آموزشى در اين خصوص 
به صورت ماهانه از طريق معاونت اجتماعى اين كلانترى در سراى محلات و 
مدارس برگزار مى شود و خانواده ها مى توانند با شركت در اين جلسات سطح 
آگاهى خود را افزايش دهند و با شيوه هاى مقابله با تهديدات مواد مخدر آشنا 

شوند.

آخرين آمار كشته شدگان زلزله 437 نفر 
اعلام شد 

خط قرمز: با فوت يكى از مصدومان سرپل ذهاب كه به بيمارستان هاى تهران 
منتقل شده بود، پزشكى قانونى استان كرمانشاه آخرين آمار جان باختگان زلزله 

اين استان را 437 نفر اعلام كرد. 
 تعداد افراد متوفى در شهرهاى مختلف به شرح زير است:

سرپل ذهاب: 387 (2 نفر مجهول الهويه)، كرند: 14، قصر شيرين: 16، ثلاث: 
12، كرمانشاه: 1، تازه آباد: 1، ازگله: 6

از جان باختگان مجهول الهويه نمونه DNA براى آزمايش ژنتيك گرفته شده 
است.

13

جويندگان گنج تربت جام 
از زندان سردرآوردند 

خط قرمز: جويندگان غيرمجاز اشــياى عتيقه در هنگام 
حفارى غيرمجاز در يكى از مناطق باستانى شهرستان تربت 
جام توسط پليس دستگير شدند. فرمانده انتظامى شهرستان 
تربت جام در تشريح اين خبر گفت: روز جمعه در پى تماس 
با مركز فوريت هاى پليسى 110 مبنى بر حفارى غيرمجاز 
در يكى از مناطق باستانى شهرستان توسط چند مرد جوان، 
بلافاصله تيمى از مأموران پاسگاه انتظامى «درازآب» براى 

بررسى موضوع به محل اعزام شدند.
سرهنگ «هوشنگ كيانى» افزود: مأموران اين فرماندهى 
با حضور در محل در يك اقدام ضربتى 7 مرد جوان را كه 
با تجهيزات كامل حفارى در جســت وجوى اشياى عتيقه 
بودند را دستگير و در بازرسى از محل يك دستگاه موتور 
برق، جك فشار قوى، هيلتى، كلنگ و بيل و... كشف كردند. 
وى با تقدير از همكارى خوب مردمى در گزارش اين پرونده 
حفارى غيرمجــاز تصريح كرد: تحقيقات از متهمان براى 
دستگيرى همدستان آنها و ديگر جرايم احتمالى ادامه دارد.

مرگ تلخ كارگر 
كارخانه قند فريمان

خط قرمز: فرمانده انتظامى شهرســتان فريمان از مرگ 
دلخراش يك كارگر كارخانه قند فريمان بر اثر ســقوط در 
كنال ميرآب دســتگاه چغندر خردكن خبر داد. سرهنگ 
على اكبــر قربانى در اين باره گفت: با اعلام خبر ســقوط 
كارگر كارخانه قند به مركز 110 بلافاصله مأموران به محل 
اعزام شدند. سرهنگ قربانى با بيان اينكه نيروهاى پليس و 
امدادى زمان رسيدن به محل با جسد قطعه قطعه شده اين 
كارگر روبرو شدند، بيان داشت: اين حادثه دلخراش به دليل 
اينكه اين كارگر به تنهايى در محل كانال ميرآب دســتگاه 
چغندر خردكن مشغول به كار بوده نحوه سقوط آن به داخل 
كانال و چگونگى وقوع حادثه بصورت دقيق مشخص نيست 
كه اقدامات پليسى در اين خصوص در دست بررسى است.

اشرار فريمان 
راهى زندان شدند

خط قرمز: پنج تن از عاملان شــرارت هاى ســريالى در 
شهرستان فريمان توسط پليس دستگير شدند. 

فرمانده انتظامي شهرســتان فريمان در تشريح اين خبر 
گفــت: در پى گزارش هاى شــهروندان مبنى بر ســلب 
آســايش عمومي و شرارت توســط چند مرد جوان در 
سطح شهرســتان فريمان با اقداماتى از قبيل زورگيري، 
اخلال در نظم عمومي، ايجاد رعب و وحشت و... شناسايي 
و دســتگيري اين افراد در دستور كار تيمى از كلانترى 

مركزى اين فرماندهى قرار گرفت.
ســرهنگ على اكبر قربانى افزود: مأموران با يك سرى 
تحقيقات ميدانى مخفيگاه متهمان را در يكى از روستاهاى 
حاشيه شهر فريمان شناسايى و با هماهنگى مقام قضائى 

در اقدامى ضربتى و غافلگيرانه آنان را دستگير كردند.
وي با اشاره به توقيف دو دستگاه موتورسيكلت آپاچى تصريح 

كرد: متهمان پس از تشكيل پرونده روانه دادسرا شدند.

خط قرمز-ليلا طاهرى: مرد افغانســتانى كه چندى قبل 
به خاطر جواب منفى دختر 25 ســاله به خواستگارى، او را 
به قتل رسانده بود، سرانجام دستگير و به قتل دختر ايرانى 
اعتراف كرد. 30 شــهريور 96 امســال فردى با مراجعه به 
كلانترى 172 حرم عبدالعظيم اعلام كرد دخترش كه براى 
بازگشــت به خانه از محل كارش در شهر رى خارج شده، 

مفقود شده و ديگر به خانه بازنگشته است.
همزمان با آغاز رســيدگى به پرونده گم شدن حميده 25 
ساله در پايگاه نهم پليس آگاهى تهران بزرگ، پدر فقدانى با 
مراجعه به پايگاه نهم پليس آگاهى اعلام كرد: فرد ناشناسى 
از طريق گوشــى تلفن همراه دخترم با من تماس گرفت و 
عنوان داشت كه جسد دخترم در يك ساختمان نيمه كاره 

در خيابان آستانه قرار دارد.
با حضور كارآگاهان پايگاه نهم پليس آگاهى در محل اعلام 
شده از ســوى فرد ناشناس، جسد متعلق به حميده كه از 
ناحيه  ســينه و شكم مورد اصابت ضربات متعدد جسم تيز 
قرار گرفته بود، كشف شد. بلافاصله موضوع به قاضى كشيك 
دادسراى عمومى و انقلاب شــهررى و اداره دهم ويژه قتل 

پليس آگاهى تهران بزرگ اعلام شد.
با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع قتل عمـد و به دستور 
بازپرس شعبه دوم دادسراى شهررى، پرونده براى رسيدگى 

در اختيار اداره دهم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.
پدر حميده در اظهارات تكميلــى اش به كارآگاهان گفت: 
ســاعت 9 صبح روز جمعه فرد ناشناســى از طريق گوشى 
تلفن همراهــم با من تماس گرفت و ضمن معرفى خود به 
عنوان خواستگار دخترم عنوان داشت كه جنازه دخترم در 

يك ساختمان نيمه كاره افتاده است.
كارآگاهــان در ادامه  تحقيقات خــود اطلاع پيدا كردند كه 
حميده از چندى پيش با جوانى افغانستانى به نام مراد 30 
ســاله طرح دوستى ريخته و محل كشف جسد نيز، همان 
محل كار مراد بوده كه همزمان با كشف جسد حميده او نيز 

متوارى شده است.
با شناسايى مراد به عنوان متهم پرونده، كارآگاهان در ادامه 
تحقيقات اطلاع پيدا كردند كه مراد از حدود چهار سال پيش 
و پس از مرگ پدر و مــادرش، براى كار كردن و به صورت 
غيرقانونى وارد ايران شــده و طى اين مدت به عنوان كارگر 

ساختمانى مشغول به كار بوده است.
اقدامــات پليســى براى دســتگيرى مراد در دســتور كار 
كارآگاهان اداره دهم قرار گرفت، اما به واسطه ورود غيرقانونى 
به كشور و پس از ارتكاب جنايت، هيچ مكان مشخصى از وى 
وجود نداشت. با وجود بلامكان بودن مراد سرانجام كارآگاهان 
اداره دهم پليس آگاهى با انجام اقدامات ويژه پليسى اطلاع 

پيــدا كردند كه او بــه تازگى به عنوان كارگــر روزمزد در 
ســاختمان هاى در حال ساخت و ساز حضور دارد. سرانجام 
محل تردد مراد در يكى از اين ســاختمان ها شناسايى و در 
ســاعت 7 بعدازظهر روز پنج شنبه دستگير و به اداره دهم 

پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل شد.
مراد پس از دســتگيرى و انتقال به اداره دهم پليس آگاهى 
تهــران بــزرگ صراحتا به ارتــكاب جنايت اعتــراف و در 
اظهاراتش به كارآگاهان گفت: مدتى بود كه با حميده آشنا 
شده بودم؛ پس از مرگ پدر، مادر و برادرم، از لحاظ عاطفى 
و روحى وابستگى شديدى به حميده پيدا كرده بودم. تصور 
مى كردم كه همين احســاس را نيز حميده به من دارد، هر 
بار كه موضوع ازدواج را با حميده مطرح مى كردم او جواب 
مشخصى نمى داد تا اينكه پنجشنبه از او خواستم تا پس از 
تعطيلى محل كارش با يكديگر ملاقات كنيم. حميده به محل 
كار من آمد، از او خواستم تا جواب نهايى اش را در خصوص 
ازدواج با من بگويد، اما در كمال تعجب گفت كه قصد ازدواج 
با مرا ندارد. كنترل خودم را از دست دادم؛ چاقويى كه داخل 
اتاقك نگهبانى بود برداشتم و با آن، چندين ضربه به سينه 
و شكم حميده زدم. حميده روى زمين افتاد؛ گوشى تلفن 
همراهش را برداشــتم و فرداى آنروز با پدر حميده تماس 

گرفته و موضوع را به او اطلاع دادم.
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم معاون مبارزه با جرايم جنايى 
پليس آگاهى تهران بزرگ، با اعلام اين خبر گفت: با توجه 
به اعتراف صريح متهم، قرار بازداشت موقت از سوى بازپرس 
پرونده صادر و متهم در اختيار اداره دهم پليس آگاهى تهران 

بزرگ قرار گرفته است.

 خواستگار خارجى دختر ايرانى را به خاطر جواب منفى كشت

اداره دهم پليس آگاهى با انجام اقدامات ويژه پليسى اطلاع اداره دهم پليس آگاهى با انجام اقدامات ويژه پليسى اطلاع 
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 پليس: رئيس پليس آگاهى استان همدان گفت: فردى كه به اتهام سرقت دستگير شده 
بود به قتل يك زن در رزن اعتراف و راز قتل را پس از 15 سال برملا كرد.  سرهنگ رضا 
زارعى روز شنبه افزود: به دنبال اجراى طرح هاى پليسى نيروهاى پليس آگاهى موفق به 
شناسايى و دستگيرى يك سارق حرفه اى شدند و اين سارق سابقه دار براى تحقيقات در 

اختيار كارآگاهان قرار گرفت. 
رئيس پليس آگاهى همدان گفت: در جريان بازجويى از اين فرد، متهم پرده از يك قتل كه 
حدود 15 سال پيش در رزن رخ داده بود، برداشت.  سرهنگ زارعى افزود: متهم حدود 15 
سال پيش براى سرقت وسايل منزل وارد يك واحد مسكونى مى شود، غافل از اينكه يكى 

از اعضاى خانواده در منزل حضور دارد. 
وى ادامه داد: متهم پس از ســرقت وسايل خانه، قصد گريز از محل جرم را داشت كه به 
يكباره با زن خانواده مواجه مى شــود.  رئيس پليس آگاهى همدان اضافه كرد: با توجه به 
اينكه مقتول چهره سارق را شناسايى كرده بود، قاتل براى اينكه در دام پليس گرفتار نشود 
با وارد كردن ضرباتى سخت بر پيكر اين زن، وى را به قتل مى رساند.  سرهنگ زارعى ادامه 
داد: با دســتگيرى اين سارق سابقه دار، راز قتل زن ساكن شهرستان رزن برملا و پرونده 

اين قتل نيز مختومه شد. 

پليس: ســرهنگ ســيد مجتبى اشرفى، 
فرمانده انتظامى شهرستان شاهرود از كشف 
يك مجســمه و يك سكه احتمالاً تاريخى 
در شــاهرود خبر داد.  وى افزود: مأموران 
ايستگاه بازرسى شــهيد نورى شهرستان 
شاهرود در پى اطلاع از خريد يك مجسمه 
طلاى باستانى توسط دو جوان مورد را در 

دستور رسيدگى قرار دادند. اين مسئول انتظامى به بررسى هاى انجام شده در اين 
رابطه اشــاره داشت وافزود: در نهايت يك دســتگاه خودرو با دو سرنشين مقابل 
ايســتگاه متوقف و در بازرسى از خودرو يك مجسمه بزطلايى و يك سكه طلا از 
داخل آن كشف گرديد. اشرفى بابيان اين مطلب كه افراد دستگير شده به خريد اين 
اشياء جهت فروش اعتراف نموده اند گفت: نامبردگان در اعترافات خود اظهار داشتند 
مجسمه و سكه مكشــوفه رابا عنوان اشياء عتيقه و طلا از يكى از شهرستان هاى 

اطراف شاهرود به مبلغ يك ميليارد و دويست ميليون ريال خريدارى نموده اند.

صداى بز 120 ميليون تومانى 
درايست بازرسى درآمد

راز قتل يك زن 
پس از 15 سال برملا شد

ســرهنگ ســيد مجتبى اشرفى، 
فرمانده انتظامى شهرستان شاهرود از كشف 
يك مجســمه و يك سكه احتمالاً تاريخى 
در شــاهرود خبر داد.  وى افزود: مأموران 
ايستگاه بازرسى شــهيد نورى شهرستان 
شاهرود در پى اطلاع از خريد يك مجسمه 
طلاى باستانى توسط دو جوان مورد را در 

درايست بازرسى درآمد



سرخابی ها امروز مقابل پدیده و سیاه جامگان قرار می گیرند

مشهد  در برابر   پایتخت
 فوتبال  امیرمحمد ســلطان پور  
پرونده هفته دوازدهم رقابت های لیگ برتر 
باشگاه های کشور امروز با انجام شش دیدار 
بسته خواهد شــد، که در مهمترین آن ها 
نمایندگان مشهد به مصاف غول های تهرانی 

خواهند رفت.
پدیده که با وجود کســب تنها سه امتیاز 
در چهار هفته گذشــته، به خاطر شروع 
توفانی در ایــن فصل همچنــان در رتبه 
چشــمگیر چهارم جدول قرار دارد، شاید 
با یک مســاوی نیز در مقابل پرسپولیس 
خوشحال بوده و برنامه اش برای شکست 
طلســم نبردن های خود را به هفته آینده 
موکول کند. از طرف دیگر علیرضا مرزبان 
که در دو هفته ای که هدایت سیاه جامگان 
را به دست گرفته نتوانسته اوضاع نابسامان 
تیمش در جدول را بهبود ببخشد و خود 
دو شکســت به چهار شکســت قبلی این 
تیم اضافه کرده، می دانــد که وقت برای 
تیمش حتی در همیــن نیم فصل اول در 
حال تمام شدن اســت و باید خیلی زود 
شــرایط ســیاه جامگان را دگرگون کند. 
برای ســیاه جامگان تفــاوت نمی کند که 
با اســتقلال بازی می کند یا تیم دیگری، 
آن ها در قعر جدول هســتند و 5 امتیاز با 
منطقه امن فاصله دارنــد و نه تنها باید از 
تمام بازی های آسان تر خود امتیاز بگیرند، 
بلکه اگر می خواهند دوباره به سرنوشــت 
فصل های گذشته دچار نشــوند باید هر 
چند هفته یکبار مقابل تیم های بزرگ یک 
شگفتی خلق کنند که استقلال می تواند 
گزینه مورد نظر برای آن ها باشد. از طرف 
دیگر باید دید که آیا تعطیلات بازی های 
ملی فرصت مناســبی برای مرزبان بوده 
که بتواند شــرایط بد خط حمله تیمش را 
بهبود ببخشد که در همین بازی اخیر در 
شکست مقابل استقلال خوزستان تازه بعد 

از پنج هفته موفق شد دروازه حریف خود 
را باز کند؟ از طرف دیگر شــفر سرمربی 
اســتقلال که به خاطــر برنامه ریزی های 
عجیب لیگ تازه برای اولین بار در شهری 
به غیر از تهران تیمش را به میدان خواهد 
فرستاد، به این بازی خوشبین است چون 
مشهد معمولا شــهر دوست داشتنی برای 
اســتقلال بوده و در دو دیدار گذشته در 
لیگ برتر مقابل سیاه جامگان دو پیروزی 
در ثامن به دست آورده  اســت؛ که البته 
هر چه تــلاش کردیم به خاطــر بیاوریم 
که چه کســانی در آن بازی ها ســرمربی 
سیاه جامگان بوده اند، به دلیل تعداد زیاد 

آن ها نتوانستیم به جواب برسیم!
شاگردان برانکو نیز در ادامه تلاش برای به 
زیر کشیدن شگفتی ساز این فصل راهی به 
جز پیروزی مقابل پدیده در آزادی ندارند. 
آن ها به هیچ عنوان نمی خواهند اشــتباه 
در هفته چهارم مقابل دیگر نماینده مشهد 
را تکرار کرده و دو امتیاز دیگر را از دســت 

بدهند، دو امتیازی که از همان زمان آن ها 
را از پارس جنوبی جم عقب انداخته است. 
پدیده علاوه بر نداشتن مهاجری سرمربی 
خود در کنــار زمین به دلیــل محرومیت، 
مرادمند، عباســیان و گرامــی را به دلیل 
مصدومیت و قاســمی نژاد را به دلیل ســه 
اخطاره بودن در اختیار نخواهد داشت، اما 
مهاجری می تواند بــه حضور موثر برخی از 
جوانان خود که در دو بازی تدارکاتی در جام 
شــهدا از آن ها بازی گرفته، برای پر کردن 

جای غایبین امیدوار باشد.

*سایر بازی ها
در دیگر بازی های هفته دوازدهم و در اولین 
بازی امروز، ســپیدرود در رشــت میزبان 
ذوب آهن است و در دیگر بازی ها سپاهان 
با تراکتورســازی در اصفهان و نفت تهران 
با ســایپا رقابت خواهند کرد و دیدار فولاد 
خوزستان و پارس جنوبی جم نیز در اهواز 
یکی از مهمترین بازی های هفته خواهد بود.

فغانی: لیست داوران فیفا 
تا روز آخر باز است

ورزش: فهرســت نهایی مد نظر فیفا برای قضاوت های جام جهانی 
اعلام شد و از کشــورمان علیرضا فغانی موفق شد در این لیست قرار 
بگیرد. فغانی در این مورد گفت: فهرســت نهایی مد نظر فیفا برای 
انتخاب داوران تا روز آخر باز است. وی در مورد کوبل های داوری هم 
گفت: هنوز اینکه چه کسی داور ذخیره یا کمک داور مربوط به ویدئو 
چک باشد، مشخص نشده است. این موضوع بعد از رتبه بندی کلاسها 

و نمراتی که کسب می شود، لحاظ خواهد شد.

پورموسوی: تلاش می کنیم
 پارس جنوبی را شکست دهیم

ورزش: سرمربی فولاد خوزســتان گفت: امیدوارم با پیروزی در دیدار 
برابرپارس جنوبی شرایط خود را در جدول بهبود بخشیم. سید سیروس 
پورموسوی در نشست خبری پیش از دیدار تیمش مقابل پارس جنوبی 
گفت:   چند هفته بازنده نبودیم و فصل را خیلی خوب شروع کردیم. در 
این چند هفته با تمریناتی که پشت سر گذاشتیم، تلاش می کنیم پیروز 
شویم و ثابت کنیم در بازی های بزرگ به خوبی ظاهر می شویم و امیدوارم 

با پیروزی در این دیدار، شرایط خود را در جدول بهبود بخشیم.

مهاجری: شکست پرسپولیس دور از 
دسترس نیست

ورزش:سرمربی پدیده با بیان اینکه پیروزی در دیدار فردا)امروز( برای آن 
ها دور از دسترس نیست، گفت: مقابل پرسپولیس سعی می کنیم خوب 
دفاع و خوب حمله کنیم. محمدرضا مهاجری افزود: پرسپولیس یک 
حریف پرقدرت است، ما هم تیم دست و پا بسته ای نخواهیم بود اگرچه 
چند هفته اخیر نتوانسته ایم نتایج خوبی کسب کنیم و دلیل اصلی آن 
هم  غیبت ۶-5 بازیکن اصلی مان بوده اســت. با تمام این مشکلات به 
دنبال آن هستیم که مقابل پرسپولیس از اعتبار خودمان دفاع کنیم. نکته 
امیدوارکننده اینکه بعد از بازی با پرسپولیس قرعه خوبی نصیب مان 
خواهد شد و ۴-۳ بازی در مشــهد انجام می دهیم تا با نتایج خوب در 
جمع تیم های بالانشین بمانیم. وی راجع به اینکه با تفکر کسب امتیاز 
به تهران آمده است یا اینکه ۳ امتیاز این بازی را می خواهد، یادآور شد: 
قطعا استراتژی ما بردن است.نیاز به این داریم که با تفکرات متفاوت راهی 

میدان شویم اما در نهایت ۳ امتیاز را می خواهیم.

برانکو: بازی بسیار سختی مقابل پدیده 
خواهیم داشت

ورزش: برانکو ایوانکوویچ در نشســت خبری پیش از دیدار مقابل 
پدیده گفت: همیشــه اولین بازی بعد از تعطیلات بازی های بحرانی 
هستند. بعد از 20 روز دوباره لیگ جریان پیدا می کند. اعتقاد دارم یا 
حداقل امیدوارم که وقایع اخیر مدیریتی در باشگاه تاثیر چندانی روی 
تمرکز بازیکنانم نگذارد. ما حرفه ای هستیم و باید کار خودمان را انجام 
دهیم. به وظایفمان مقابل هواداران که انرژی و کمک بزرگی برای ما 
هستند آگاه هســتیم و می خواهیم به روند بردهایمان ادامه دهیم.

وی همچنین به مهاجری به خاطر اینکه تیمش را با لیاقت کامل در 
بالای جدول نگه داشته تبریک گفت و افزود: بازیکنانی مثل قاضی، 
خلعتبری و قاسم نژاد که خیلی خوب توانستند تیم شان را یکدست 
کنند در این تیم حضور دارند و کاملا واقف هســتیم که فردا) امروز(

بازی بسیار سختی خواهیم داشت.

سرمربی تیم فوتسال فرش آرا: جبران 
می کنیم

ایسنا: سرمربی تیم فوتســال فرش آرا گفت: برای جبران شکست 
خانگی هفته گذشــته به میدان خواهیم رفت.محســن خبیری در 
خصوص شرایط تیمش برای تقابل با پارسیان شهر قدس اظهار کرد: 
بعد از شکست خانگی که هفته گذشــته مقابل تیم آتلیه طهران قم 
داشــتیم، تمام بازیکنان برای جبران این شکست تمرینات خوبی را 
دنبال کردند و هم قسم شــده اند که شکست هفته گذشته را جبران 
کنند. وی ادامه داد: یکی از دلایلی که در بازی گذشته بازی را واگذار 
کردیم، فشــار بالایی بود که بازیکنان در مقابل تماشــاگران تجربه 

کردند، ضمنا بر خلاف جریان بازی گل های بدی دریافت کردیم.

دایی:  مصدومیت های زیاد کارمان را 
سخت می کند

ورزش: سرمربی تیم فوتبال ســایپا می گوید با توجه به اینکه چند 
بازیکن مصدوم دارند امروز مقابل نفت کار سختی خواهند داشت.

علی دایی در نشســت خبری پیش از بازی مقابــل نفت اظهار کرد: 
بازی سنگینی داریم. بازی ما با تیمی است که خودش را پیدا کرده 
است. متاسفانه به خاطر اینکه چند بازیکن  ما مصدوم و غایب هستند 
بازی سختی مقابل نفت خواهیم داشت. با این حال با تمرین هایی که 
انجام دادیم و کارهایی که صورت گرفته ســعی می کنیم سه امتیاز 
بازی را به دست بیاوریم. فکر می کنم این دیدار یکی از حساس ترین 
دیدارهای ما باشد. در جدول لیگ همه تیم ها به هم نزدیک هستند 
و با یک برد شاید یکی دو پله بالا برویم اما با یک باخت ممکن است 
۶-5 پله پایین بیاییم و تمام ســعی مان را می کنیم که با دست پر از 

مسابقه خارج شویم.

چهار غایب استقلال مقابل سیاه جامگان
ورزش:تیم فوتبال استقلال امروز درحالی به مصاف سیاه جامگان می 
رود که ۴ بازیکن این تیم در آن مصاف غایب هستند. فرشید باقری، 
داریوش شجاعیان و میلاد زکی پور به دلیل محرومیت و وریا غفوری 

به دلیل مصدومیت در این بازی حضور ندارند.
وریا غفوری در ســه تمرین اخیر اســتقلال حاضر نشد و وضعیت 

مصدومیتش در هاله ای از ابهام است.

قلعه نویی: برای برد در رشت هستیم
ورزش: امیر قلعه نویی در نشســت خبری پیش از دیدار ذوب آهن 
مقابل سپیدرود گفت: خوشحالم در شهر مادری خودم حضور دارم. 
قطعا بازی ســختی مقابل سپیدرود خواهیم داشــت. این تیم یکی 
از تیم های خوب لیگ اســت و در زمین خودش بــازی خوبی انجام 
می دهد. شنیده ام زمین ورزشگاه سردارجنگل با وجود اینکه چمن 
مصنوعی است اما شرایط خوبی ندارد. امیدوارم این مشکل برطرف 
شده باشد. ما برای برد به اینجا آمده ایم و شرایط جدول به نحوی است 

که ما تاکنون به چیزی که لیاقت آن را داشته ایم نرسیده ایم. 

ضد حمله

اتحاد سرخابی ها در دیدار دوستانه برای زلزله زدگان
ورزش سه: تمرین روز یکشنبه بازیکنان استقلال و پرسپولیس همزمان شد تا به این ترتیب 
اعضای این دو باشگاه با یکدیگر برخورد نزدیکی داشته باشند. وینفرد شفر سرمربی استقلال 
که دقایقی با برانکو در پارکینگ زمین شماره دو آزادی به گفت و گو پرداخته بود، با انتشار 
مطلبی نوشت: همانطور که می دانید زمین تمرین ما این روزها با تیم های زیادی ازجمله 
پرسپولیس مشترک است. این موضوع اتفاق خوبی نیست اما باعث شد تا من فرصت داشته 
باشم تا با برانکو ایوانکوویچ صحبت کنم. سرمربی آلمانی استقلال در ادامه نوشت: ما درباره 
موضوع زلزله با یکدیگر صحبت کردیم و هر دو پذیرفتیم که استقلال و پرسپولیس می توانند 
و باید در کنار یکدیگر به این موضوع شاید با یک دیدار دوستانه میان گروهی از افراد معروف 
کمک کنند. ما حریف هســتیم و حریف خواهیم ماند اما برای روبه رو شدن با این تراژدی 
ما باید در کنار یکدیگر باشــیم تا بتوانیم کمک و همیاری انجام دهیم. ما باز هم یکدیگر را 
خواهیم دید و در هفته آینده درباره این موضوع صحبت خواهیم کرد. شفر تصمیم دارد تا با 
همکاری برانکو بازی خیرخواهانه میان بازیکنان استقلال و پرسپولیس و یک تیم منتخب 

دیگر برگزار کند تا عواید بلیت فروشی آن در اختیار زلزله زدگان قرار بگیرد.

ناظم الشریعه: تیم ملی با بازیکنان اصلی به 
کرمانشاه می رود

ایسنا: تیم ملی فوتســال ایران در حمایت از مردم زلزله زده غرب کشور، بازی 
خیرخواهانه ای با تیم منتخب کرمانشاه برگزار می کند. سید محمد ناظم الشریعه 
درباره این بازی توضیح داد: تاج درخواست برگزاری این بازی را از من کرد و ما در 
حال برنامه ریزی هستیم تا بتوانیم بعد از پایان بازی های هفته هجدهم لیگ برتر، 
عازم کرمانشاه شویم.  او افزود: تمرین تیم های باشگاهی در روز سه شنبه تعطیل 
است و می توانیم ملی پوشان را در این روز در اختیار داشته باشیم. با مربیان لیگ 
برتری نیز صحبت کردم و آن ها نیز استقبال کردند.  ناظم الشریعه در پاسخ به این 
پرسش که چه بازیکنانی به تیم ملی دعوت می شوند، گفت: تمام بازیکنان اصلی را 
به کرمانشاه می بریم. در نظر دارم دوازده بازیکن را دعوت کنم که همه آن ها جزو 
بازیکنان اصلی هستند. به هر حال مردم هم دوست دارند چهره های شناخته شده 

را ببینند. سعی می کنم از هر باشگاه دو سه نفر انتخاب کنم.
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تلگرامی

1

    همسرهادی نوروزی کاپیتان فقید پرسپولیس از مزایده پیراهن منقش 
به نام امام رضا)ع( به نفع زلزله زدگان کرمانشاه خبرداد.

   کاوه رضایی، مهاجم گلزن شارلوا گلهایش رابه زلزله زدگان کرمانشاه 

تقدیم کرد. تیم فوتبال شارلوا موفق شد در رقابت های لیگ برتر بلژیک  این 
هفته با درخشش کاوه رضایی بازیکن خود میشلن را با دو گل شکست دهد. 
هر دو گل این دیدار را کاوه رضایی برای تیمش به ثمر رســاند و به احترام 

قربانیان زلزله کرمانشاه خوشحالی نکرد. 
   امید سام کن به دلیل مصدومیت، حسین ابراهیمی به دلیل محرومیت 
و مهرداد جماعتی به خاطر مسائل انضباطی سپیدرود رشت را در مصاف با 

ذوب آهن یاری نمی کنند.
   سون هیونگ مین، شینجی کاگاوا و آرون موی ۳ بازیکنی هستند که 

از سوی AFC برای انتخاب لژیونر سال فوتبال آسیا کاندیدا شده اند. به نظر 
می رسد جای رضا قوچان نژاد در این فهرست خالی است. 

    پوشاک ورزشی »آدیداس« با تأمین پیراهن 12 تیم، بیشترین سهم را در 
جام جهانی دارد و »نایکی« با تأمین پیراهن 10 تیم در مکان دوم ایستاده است.

    شــهاب کرمی که اصالتی کرمانشــاهی دارد برای کمک به مردم 
زلزله زده این منطقه مــدال قهرمانی خود به همراه پرســپولیس را به 

مزایده گذاشت.
    علی دایی گفت: پرسپولیســی ها در این مدت بالای 25 نامه مرا برای 
مطالباتم بی جواب گذاشــتند و گره ای که می شد با دست باز کرد الان نیاز 

به دندان  دارد. 
    امیر تاجیک خواننده سرود تیم ملی در جام جهانی شد.

دوشنبه  ۲۹ آبان  ۱۳۹۶
  ۱ ربیع الاول ۱۴۳۹ ۲۰ نوامبر ۲۰۱۷  سال سی ام  شماره ۸۵۵۱  

ورزشـــی

دهم آذرماه، روز سرنوشت ساز تیم ملی

گرانقیمت و مرموز مثل کی روش
حمیدرضاعرب: سیدبندی جام جهانی فوتبال انجام 
شــد وهمان طور که پیش بینی می کردند تیم ملی 
فوتبال ایران به دلیل درخشش در دو سال اخیر و صعود 
مقتدرانه به جام جهانی فوتبال درسید سوم این رقابت 
ها قرار گرفت. افتخاری که تا به حال هیچ یک ازتیم های 
قاره کهن به دست نیاورده بودند .پیش ترها تیم ملی 
فوتبال ایران هرگاه به جام جهانی می رفت در سید چهار 
جا خوش می کرد . با این انتخاب حالا تیم ملی فوتبال 
ایران از اقبال بیشتری برای صعود به مرحله بعد رقابت 
های جام جهانی برخوردار می شود و اگر شانس بیاورد 
حتی می تواند در یکی از آسان ترین گروه ها قرار گرفته 
و به مرحله بعد نیز صعود کند. بهترین گروه برای ایران 
این است که با روسیه سرگروه، پرو و پاناما هم گروه باشد. 

*اولین حریف ایران
براساس برنامه فیفا، تیم های سید سه، نخستین بازی 
خود رابا تیم های سید چهار برگزار می کنند. یکی از 
تیم های نیجریه، مراکش، پاناما یا صربســتان اولین 

حریف ایران در جام جهانی هستند.
*شانس پایین

چهار کارشناس بزرگ فیفا در آخرین ارزیابی خود در 
2 هفته مانده به برگزاری مراسم قرعه کشی مسابقات 
به ارزیابی تیم هــای حاضر در  جــام جهانی201۸ 

پرداخته اند.
طبق ارزیابی های انجام گرفته از میان تیم های حاضر 
در جام جهانی 201۸، آلمان با 1۸۹ امتیاز بیشترین 
شــانس را برای حضور در نیمه نهایی دارد و برزیل با 
1۸۸، اســپانیا با 1۷۷ و فرانسه با 1۷۶ امتیاز در رتبه 

های بعدی قرار دارند.
تیم ملی ایران نیز در این رده بندی با ۳۴ امتیاز رتبه 2۹ 
را به خود اختصاص داد و فقط از تیم های ملی پاناما و 

عربستان بالاتر است.
*کی روش گران تر از لوپتگی و دشان!

ســایت »نارود« کرواســی اقدام به بررســی میزان 
دستمزد دریافتی سرمربیان تیم های راه یافته به جام 
بیست ویکم کرده است و نوشــته است، کارلوس کی 
روش سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در بین سرمربیان 
تیم های راه یافته به جام جهانی 201۸ دســتمزدی 
بیشتر از دیدیه دشان، خولن لوپتگی و اسکار تابارس 

دریافت می کند.
برنامه های مراسم قرعه کشی جام جهانی ۲۰۱۸ 
قرعه کشــی رقابت های جام جهانی 201۸ روســیه 
پس از مشخص شدن ۳2 تیم حاضر در این رقابت ها، 
جمعه، 10 آذرماه در کاخ کرملین برگزار خواهد شد 
تا تیم ها  در هشــت گروه چهار تیمی حریفان خود 

را بشناســند. طبق برنامه اعلام شــده از سوی فیفا، 
این مراسم از ساعت 1۶ به وقت مســکو )1۶:۳0 به 
وقت تهران( با مراســم فرش قرمز آغاز خواهد شد و 
میهمانان دعوت شده به مراسم و نمایندگان ۳2 تیم 
صعود کننده با عبور از روی فرش قرمز، وارد ســالن 
خواهند شد. مراســم قرعه کشی به صورت رسمی به 

وقت محلی از ســاعت 1۸ آغاز می شود و یک ساعت 
به طول می انجامد. پس از برگزاری مراسم قرعه کشی، 
مربیان تیم ها و میهمانان ویژه مراسم در میکسدزون 
)محل مصاحبه( حاضر می شــوند و ســپس مراسم 
پذیرایی از حاضران در قرعه کشی انجام خواهد شد. 
گری لینه کر مهاجم پیشین تیم ملی انگلیس و ماریا 

کوماندنایا، مجری مشــهور روســی مجریان مراسم 
قرعه کشــی خواهند بود و قرار است میرسلاو کلوزه، 
کاپیتان پیشــین تیم ملی آلمان هم جام قهرمانی را 

به مراسم بیاورد.
کارلوس کــی روش به عنــوان ســرمربی تیم ملی 
کشــورمان در ایران مراســم حضور خواهد داشت و 
مهدی مهدوی کیا نیز میهمان ویژه فیفاست که به این 

مراسم دعوت شده است.

ورزش: علی کریمی در متنی که در کانال تلگرامی خود منتشر کرده 
از داورزنی معاون وزیر ورزش خواسته تا به مسائل پشت پرده فوتبال و 

قراردادهای عجیب حول آن ورود کند.
متنی که علی کریمی خطاب به داورزنی منتشر کرده به شرح زیر است:
»آقای داورزنی ، در زمان ریاســت فدراسیون والیبال ، همیشه شما را 
به عنوان مدیری لایق  و کار بلد تحسین می کردم ، الان که به معاونت 
وزارت ورزش رسیدین، انتظارات از شما بالاتر رفته و امیدوارم مدیریت 
در والیبال الان انتقال پیدا کند به دیگر رشــته ها.  مردم از شما انتظار 
دارند که از مدیرهای لایق حمایت و کسانی که برای ورزش جز پر کردن 
جیب خود و همدستان خود ، کاری دیگه نکردند، از ورزش پاک کنید.

آقای داورزنی ، از شــما خواهش می کنم گزارشی که هیئت نظارت 

وزارت ورزش از فدراســیون تهیه کرده را هم شما و هم وزیر محترم 
ورزش که خوشبختانه ایشان هم دنبال شفاف سازی در ورزش است، 
مطالعه کنید. این گزارش قبل از شــما به دســت معاون قبلی دکتر 
سجادی رسیده و اتفاق خاصی نیفتاده! فقط نتیجه گزارش این بود که 
آقای کفاشیان دیگر برای دور جدید کاندیدا نشود) ای کاش کفاشیان 
کاندیدا می شــد( تا در این گزارش درباره اش صحبتی نشود، در این 
گزارش ریز تمام قراردادهای بسته شده توســط فدراسیون موجود 
است!  آقای داورزنی از شما انتظار می رود که در این مورد شفاف سازی 
کنید فدراسیون فوتبال که پاسخگو نبود، امیدوارم آقای وزیر و شما 
به عنوان متولی ورزش پاسخگو باشید و نظر من نسبت به شما همانی 

که بود ، باشد.منتظریم. 

برای مقابله با فساد
علی کریمی سراغ معاون وزیر رفت!

هفته هجدهم لیگ برتر فوتسال تحت الشعاع شمسایی - شمس
حمیدرضا خداشناس : هفته هجدهم لیگ برتر فوتسال در حالی امروز برگزار می شود که تمام رقابت ها تحت الشعاع 
جدال حساس تاسیسات دریایی تهران و گیتی پسند اصفهان قرار دارد. شاگردان وحید شمسایی که بعد از سه هفته 
ناکامی هفته پیش با برد قاطع۸ بر یک برابر مقاومت البرز از بحران خارج شدند و اکنون با ۳۶ امتیاز در رتبه سوم قرار 
گرفته اند میزبان  گیتی پسندی هستند که با ۴0 امتیاز تیم دوم جدول رده بندی است. اما علاوه  بر حساسیت هایی که به 
دلیل جایگاه دو تیم و فاصله امتیازی شان ایجاد شد حضور حسین شمس در نیمکت گیتی پسند و وحید شمسایی در 
تاسیسات دریایی، جذابیت های مسابقه را بیشتر کرده است. حسین شمس در تیم ملی فوتسال ایران و تیم فولاد ماهان 
اصفهان سرمربی شمسایی بوده و جدال این دو در فاصله هشت هفته تا پایان فصل به دوئل بزرگ بین استاد و شاگرد 
تبدیل شده است. هر دو تیم از این دیدار برد می خواهند و تساوی در این بازی فقط به سود مس صدرنشین خواهد بود. 
علاوه بر این دیدار تقابل آتلیه طهران و مس سونگون صدرنشین در قم از دیگر دیدارهای مهم این هفته است. آتلیه که 
هفته گذشته موفق به شکست فرش آرا در مشهد شده بود این هفته دیدار سختی را مقابل شاگردان بی غم خواهد داشت. 

برنامه  کامل بازی های هفته هجدهم لیگ برتر فوتسال/ دوشنبه ۲۹ آبان
شهروند ساری- لبنیات ارژن شیراز/  پارسیان شهر قدس- فرش آرای مشهد/ آذرخش بندرعباس- مقاومت البرز

 آتلیه طهران قم - مس سونگون ورزقان/ مقاومت قرچک - شرکت ملی حفاری ایران
  شهرداری ساوه - هیئت فوتبال قم/ تاسیسات دریایی ایرانیان-گیتی پسند اصفهان

پرسپولیسی ها دست به کار شدند؛ بیرانوند را ببخشید
ورزش: دیروز سیدجلال حسینی در پستی اینستاگرامی عکســی از علیرضا بیرانوند منتشر 
کرد و زحماتی را که او برای پیشرفت و رسیدن به پرســپولیس و تیم ملی کشیده به هواداران 
یادآوری کرد. او البته به تلاش بیرانوند برای جدایی از پرسپولیس هم اشاره کرد و فاصله کوتاه از 
نفت تا پرسپولیس را دلیل رخ دادن این اتفاق برای بیرانوند دانست. اما مضمون کلی این پست 
کاپیتان پرسپولیس، تقاضا از هواداران برای درک شرایط بیرانوند و بخشیدن او بود. امروز هم 
چند بازیکن دیگر پرسپولیس مثل مهدی طارمی، شجاع خلیل زاده، محسن مسلمان و فرشاد 
احمدزاده در اینســتاگرام خود از بیرانوند حمایت کردند. آنها با استفاده از کلیدواژه هایی مثل 
بخشش و سوءتفاهم از هواداران خواستند تا بیرانوند را ببخشند و به او فرصت دوباره ای بدهند. 
البته خود بیرانوند هنوز مصاحبه جدیدی نکرده اما به نظر می رسد پاسخ منفی تراکتورسازی 
به او باعث شده تا او به ماندن در پرسپولیس فکر کند و از دوستانش در تیم بخواهد تا زمینه را 

برای این اتفاق فراهم کنند.

عنایتی: برای پیروزی 
به زمین می رویم

ورزش: مربی ســیاه جامگان می گوید این تیم برای 
پیروزی برابر استقلال به حمایت هوادارانش نیاز دارد.

رضا عنایتی گفت: بازی بزرگی است و می دانیم  با یکی 
از پرافتخارترین تیم های ایران بازی داریم. شرایط ما 
در جدول مناسب نیســت ولی باید از شرایط میزبانی 
استفاده کنیم و هر طور که شــده امتیازهای این بازی 

را بگیریم.
او در مورد این که چرا بازی تیم های مشــهدی در 
ورزشــگاه امام رضا)ع( برگزار نمی شــود هم گفت: 
مطمئنا ایــن موضوع برای خود ما هم جای ســوال 
دارد. هواداران مشــهدی دوســت دارند بازی های 
تیم شان را در این استادیوم  تماشــا کنند.  مطمئنا 
هواداران مشهدی آنقدر با فهم هستند که خودشان 
متوجه شــوند که رفتاری نکنند که برای اســتان ما 

گران تمام شود.
مربی سیاه جامگان در مورد حسش از اولین رویارویی 
با اســتقلال در دوران مربیگری اش می گوید: دنیای 
حرفه ای اســت. ما در فوتبال دو زندگــی داریم، یکی 
زندگی حرفه ای که با وجدان کاری همراه است و یکی 
علاقه  شــخصی که برای خود فرد اســت و البته هیچ 
آسیبی به فعالیت حرفه ای نمی زند. وجدان می گوید 
باید تمام توانت را به کاری بگیری  نان حلال سر سفره 
ات ببری  ولی بعضی از مواقع علی رغم میل باطنی ات 
مقابل تیمی قرار می گیری که دوستش داری. الان هم 
من تمام توانم را به کار می گیرم که تیم شــهرم برابر 

استقلال موفق باشد.
عنایتی  در مورد شناخت کادرفنی ســیاه جامگان از 
تفکرات وینفرد شفر می گوید: از تفکرات شفر شناخت 
زیادی نداریم  چون با ســبک او آشــنا نیستیم. البته 
بازی های استقلال را آنالیز کرده ایم و شرایط این تیم 
را می دانیم.استقلال با شــفر  خیلی بهتر و منظم تر از 

قبل شده است.
مربی ســیاه جامگان در مورد شانس پیروزی تیمش 
برابر اســتقلال هم می گوید: مطمئنا برای برد وارد 
زمین می شویم. پیش بینی های لازم را کرده ایم تا 
بهترین نتیجه را بگیریم و امیدوارم همین اتفاق هم 

برای ما رخ بدهد.

پنج کشوری که
 بیشترین بلیت جام 

جهانی را خریده اند
در حالی که فــروش بلیت های جــام های 201۸ 
در آخرین مراحل خود قرار دارد، پنج کشوری که 
مردم آن ها بیشــترین بلیت را تاکنون خریده اند 
مشخص شده است. مردم کشور میزبان یعنی روسیه 
همان گونه که پیش بینی می شد در صدر خریداران 
بلیت جام جهانی قرار دارند و پــس از آن ها مردم 
آرژانتین، مکزیک، آمریکا و برزیل هســتند. نکته 
جالب در این مورد آنجاست که آمریکایی ها با اینکه 
تیم ملی آن ها به جام جهانی صعود نکرده اما در رتبه 
چهارم بیشترین خریداران بلیت جام جهانی قرار 
دارند، و البته مکزیکی ها نیز با وجود شانس اندک 
برای کسب موفقیت در جام جهانی باز هم در روسیه 

تیم ملی خود را تنها نخواهند گذاشت.



اختلاف 10 امتيازى با بارسلونا  

رئال ليگ را از دست داد؟
يك كابوس ديگر براى تاوكيو

پاسخ منفى «آلگرى» و «آنچلوتى»  به نيمكت آتزورى

دانيال صدقى: در پايــان هفته دوازدهم رقابــت هاى لاليگا 
رئال مادريد با 10 امتياز اختلاف از بارسلونا عملا شانس خود را 
براى قهرمانى در اين فصل از دست داده است. تاريخ رقابت هاى 
ليگ باشگاهى اسپانيا نشان مى دهد كه پيش از اين هيچ تيمى 
نتوانســته چنين اختلاف امتيازى را با قهرمانى در پايان فصل 
جبران كند و از ظواهر امر پيداســت كه تيم زيدان هم محكوم 
به از دســت دادن جام قهرمانى لاليگا در اين فصل خواهد بود. 
ركورد جبران بيشترين اختلاف امتيازى كه پيش از اين در تاريخ 
اين مسابقات وجود داشته به بارســلونا تعلق دارد كه در فصل      
1998-1999 توانســته بود اختلاف 9 امتيازى با رئال مادريد 
را با قهرمانى در پايان فصل عوض كند.  در آن فصل مايوركا در 
پايان هفته چهاردهم 28 امتياز در اختيار داشته و اين درحالى 
بود كه بارســلونا تنها 19 امتياز از بازى هاى خود در ليگ جمع 
آورى كرده بود. اما تيم لوئى فن خال كه در رده دهم ليگ جاى 
داشــت، با نتيجه گيرى خيره كننده در بازى هاى بعدى فصل 
توانست جام قهرمانى را بالاى سر ببرد. از فصل 1995-1996 تا 
امروز كهكشانى ها هرگز بعد از پايان دوازده هفته تا اين اندازه از 
نظر امتيازى با صدرنشين رقابت هاى ليگ فاصله نداشته اند. در 
آن فصل اتلتيكو مادريد با 30 امتياز صدرنشين بود و رئال با 12 
امتياز كمتر در پله هفتم قرار داشت. با اين وجود زين الدين زيدان 

مربى فرانسوى رئال مادريد كه دراين فصل روزهاى سختى را روى 
نيمكت اين تيم تجربه مى كند، همچنان به امتياز از دست دادن 
بارســلونا در ماه هاى بعدى و امكان صدرنشينى رئال در لاليگا 
اميدوار است. رئال مادريد بعد از تســاوى برابر اتلتيكو در دربى 
شنبه شب در واندا متروپوليتانو عملا شانس قهرمانى در اين فصل 
را از دست داده و فرصت خوبى در اختيار تيم والورده براى قهرمانى 
در ليگ قرار داده است. زيزو در مورد اختلاف امتيازى زياد با رقيب 
اصلى در جدول رده بندى ليگ مى گويد:« من شــانس رئال را 
براى قهرمانى تمام شده نمى دانم. هنوز بازى هاى زيادى تا پايان 
فصل داريم. اختلاف امتياز بين دو تيم زياد است ولى اين شرايط 
در ماههاى بعدى تغيير مى كند. براى اينكه بارســلونا هميشه 
برنده نخواهد بود و ما بايد از لغزش احتمالى آنها نهايت استفاده را 
بكنيم». زيدان در ادامه به اين نكته اشاره كرد كه رئال مسلما در 
اين فصل نتوانسته در ليگ انتظارها را برآورده كند ولى اطمينان 
دارد كه تيم هاى ديگر هم در آينده نزديك امتياز از دست خواهند 
داد.«من مى دانم هواداران در اين لحظه چه احساسى دارند ولى 
اين احساس من نيست. براى اينكه در فوتبال شرايط خيلى زود 
تغيير مى كند. ما همچنان به مبارزه ادامه خواهيم داد. من يادم 
مى آيد كه وقتى به رئال آمدم ما 10 امتياز عقب تر بوديم و درپايان 

تنها با يك امتياز اختلاف ليگ را از دست داديم.» 

دلارام عظيمى: كارلو تاوكيو روزهاى سختى را بعد از عدم 
صعود ايتاليا به جام جهانى روسيه سپرى مى كند. رئيس 
فدراســيون فوتبال ايتاليا كه بعد از اخراج كردن ونتورا از 
ســمت مربى لاجوردى پوشــان به دنبال گزينه مناسب 
براى جانشينى اوست، روز شنبه با دو پاسخ منفى پياپى از 
سوى مربيان ايتاليايى روبرو شد. بعد از اينكه مكس آلگرى 
در كنفرانس خبرى پيش از بازى ايــن هفته يووه به اين 
پيشنهاد به طور غيررسمى جواب منفى داد، كارلو آنچلوتى 

هم كه به نظر مى رسيد محتمل ترين گزينه ممكن روى 
نيمكت ايتالياست از پذيرفتن اين مسئوليت چشم پوشى 
كرده است.  آلگرى گفت كه درحال حاضر نيمكت تيم ملى 
جزو پروژه هاى او نيســت و هنوز كارهاى زيادى در يووه 
براى انجام دادن دارد.  ســاعاتى بعد «جوانى برانكينى» 
مديربرنامه هاى مربى ســابق بايرن مونيــخ هم در گفت 
وگويى راديويى اعلام كرد كه آنچلوتى قصد بى احترامى و 
توهين به هيچكس را ندارد ولى درحال حاضر علاقه اى به 

پذيرفتن اين پست ندارد و اهداف ديگرى را دنبال مى كند.
اما فدراسيون فوتبال ايتاليا در واكنش به اين خبر گفت كه 
در مورد اخبار بى پايه و اســاس نظر نمى دهد و اين قبيل 

اخبار را ساخته و پرداخته نشريات شغال صفت دانست! 
به آلگرى و آنچلوتى بايد نام كونته و اسپالتى را هم اضافه 
كرد. مربى سابق تيم ملى ايتاليا در كنفرانس مطبوعاتى 
چلسى با اشــاره به حذف ايتاليا از اين اتفاق تحت عنوان 
فاجعه تاريخى نام برده و البته بازگشت خود به تيم ملى را 

بسيار دشوار و بعيد دانست. مربى اينتر هم گفت كه شايد از 
هدايت تيم ملى استقبال كند ولى اين اتفاق قطعا در حال 
حاضر رخ نخواهد داد. با اين اوصاف در فهرست گزينه هاى 
احتمالى ونتورا تنها روبرتو مانچينى و كلوديو رانيرى باقى 
مانده اند. مربى سابق لسترسيتى گفته كه اگر فدراسيون 
از او براى هدايت تيم دعوت كند دراين مورد فكر مى كند 
ولى اين تصميم تنها به او بستگى ندارد و فدراسيون بايد با 

تيم باشگاهى او هم مذاكره كند.   

دوشنبه 29 آبان هفته 12 ليگ برتر
 سپاهان - تراكتورسازى

 ساعت: 14:45 زنده از شبكه ورزش
دوشنبه 29 آبان هفته 18 ليگ برتر فوتسال

 تاسيسات دريايى - گيتى پسند
 ساعت: 16:45 زنده از شبكه ورزش
دوشنبه 29 آبان هفته 12 ليگ برتر

-  استقلال  سياه جامگان  
 ساعت: 14:45 زنده از شبكه سه

دوشنبه 29 آبان هفته 12 ليگ برتر
پرسپوليس  -  پديده 

ساعت: 17:30 زنده از شبكه سه
سهشنبه 30 آبان هفته 14 ليگ يك

 بادران تهران - مس كرمان
 ساعت: 14:15 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 30 آبان  ليگ قهرمانان اروپا
 بشيكتاش - پورتو

 ساعت: 20:30 زنده از شبكه ورزش
 سهشنبه 30 آبان  ليگ قهرمانان اروپا

 دورتموند - تاتنهام
 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 30 آبان ليگ قهرمانان اروپا
 سويا - ليورپول

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

انگليس - ليگ برتر
 آرسنال 2 - 0 تاتنهام
 برنلى 2 - 0 سوانسى

 كريستال پالاس 2 - 2 اورتون
 لسترسيتى 0 - 2 منچسترسيتى

 ليورپول 3 - 0  ساوتهمپتون
 وست برومويچ 0 -  4 چلسى
 بورنموث 4 - 0 هادرسفيلد

 منچستريونايتد 4 - 1 نيوكسل
اسپانيا - لاليگا

 ختافه 4 - 1 آلاوس
 لگانس 0 - 3  بارسلونا
 سويا  2 -  1 سلتاويگو

 اتلتيكومادريد 0 -  0 رئال مادريد
ايتاليا - سرى آ

 آاس رم 2 - 1 لاتزيو
 ناپولى 2 - 1 آث ميلان

آلمان - بوندسليگا
 بايرلوركوزن 2 - 2 لايپزيش

 ماينتس 1 - 0 كلن
 وولفسبورگ 3 - 1 فرايبورگ
 بايرن مونيخ 3 -  0 آگزبورگ
 هافن هايم 1 - 1 فرانكفورت

 هرتابرلين 2  - 4 مونشن گلادباخ 
فرانسه - لوشامپيونا

 پارى سن ژرمن 4 -  1 نانت
 استراسبورگ 2 - 1 رن

 تولوز 0 - 0 متز
 ديژون 3 - 1 تروا
 گنگام 1 - 1 آنژه

هلند - ارديويسه
 توئنته 0 - 4 هيرنفين

 فاينورد 1 - 1 فنلو
 ناك بردا 0 - 8 آژاكس

 ويلم تيلبورگ 2 -  2 اسپارتا روتردام

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

نماينده 
عربستان از رقابت ها 

انصراف داد
اعزام نماينده هندبال ايران به جام 

باشگاه هاى آسيا
ورزش: تيم هندبال نفت وگاز گچســاران   جهت شــركت در مســابقات 

قهرمانى باشگاه هاى آسيا به هند اعزام شد. تيم هندبال نفت و گاز گچساران 
به نمايندگى از كشورمان جهت شركت در بيستمين دوره رقابت هاى قهرمانى 
باشگاه هاى آســياعازم شهر حيدر آباد هند شــد. نماينده كشورمان در اين 
رقابت ها با توجه به آخرين تغييرات ايجاد شده در گروه بندى مسابقات در 
گروه اول با نمايندگان كشورهاى عمان، امارات و قطر به رقابت خواهد 

پرداخت. پيش از اين تيم النور نماينده كشور عربستان نيز در گروه 
اول اين رقابت ها قرار داشــت كه به دليــل انصراف از اين 

مسابقات از گردونه رقابت ها حذف و گروه اول با 
4 تيم كار خود را آغاز خواهد كرد. 

عبدولى: 
سوريان ديگر كشتى 

نمى گيرد
ورزش ســه: ملى پوش كشــتى فرنگى كه در روزهاى اخير به 

كرمانشاه سفر كرده بود، از لزوم حمايت هاى دولتى به زلزله زدگان خبر 
مى دهد.  عبدولى گفت:  خودم را براى حضور در جام باشــگاههاى جهان 
آماده مى كنم. من در تركيب بيمه رازى در ليگ داخلى هم حضور داشتم و اين 
بار در جام باشگاههاى جهان كشتى مى گيرم.  وى همچنين در مورد كشتى 
گرفتن ســوريان گفت: من تا حدودى از وضعيت ملى پوشان سابق كشتى 
فرنگى اطلاع دارم. تا جايى كه من مى دانم ديگر حميد ســوريان كشتى 
نمى گيرد و قصد بازگشت ندارد. اميد نوروزى هم كه اعلام آمادگى كرده، 

بعيد مى دانم بتواند بعد از مدتى غيبت با اين شرايط سنى برگردد 
و با جوان هايى كه الان فعال هستند، رقابت كند. البته قاسم 

رضايى به خاطر اينكه در سنگين وزن شرايط سنى 
خيلى مهم نيست، مى تواند برگردد.

كمانداران 
اعزامى به مسابقات 

قهرمانى آسيا مشخص شدند
ورزش: مســابقات تير و كمان قهرمانى آســيا هفته آينده به ميزبانى 

بنگلادش برگزار مى شود.«پارك ميوك وون» سرمربى كره اى تيم ملى تير و 
كمان براى حضور در اين رقابت ها، 13 كماندار در هر دو بخش كامپوند و ريكرو 

مردان و زنان را معرفى كرد. بخش كامپوند: تيم بانوان: پريسا براتچى، فرشته قربانى 
و گيسا بايبوردى / تيم مردان: اسماعيل عبادى، مجيد قيدى و ياسر عمويى

بخش ريكرو: تيم بانوان: پارميدا قاسمى، نيلوفر عليپور و مهسا بدخشان
 تيم مردان: صادق اشرفى، متين سبزى، امين پيرعلى و عرفان ارژنگى پور

مســابقات قهرمانى تير و كمان آسيا در رده ســنى نوجوانان نيز همزمان با 
بزرگســالان و به منظور تعيين ســهميه هاى المپيكى براى بازى هاى 

2018 آرژانتين برگزار مى شود. ايران پيش از اين در بخش پسران 
براى المپيك آرژانتين كسب سهميه كرده است؛ بنابراين 

در اين رقابت ها تنها در بخش بانوان شــركت 
خواهد كرد.
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 جامعه/  جواد صبوحی 
ایران، تمثالی پر شکوه از همدلی و  

همزبانی مردمانی است که هر از گاه 
در بزنگاه های متفاوت، جلوه هایی زیبا و بی بدیل 

از ایثار خویش را به منصه ظهور رسانده اند.
زلزله اخیر غرب کشور مصداق بارز و گواه صادقی 
اســت از این حضور بی بدیل که می توان همواره 

بدان بالید.
در ایــن میان نقش و حضور برخی از گروه ها که 
می توان از آن ها به عنوان سرمایه های اجتماعی 
یاد کرد به دلایل مختلف بویژه تأثیرگذاری شان 
در میان افــکار عمومی بیــش از دیگران حائز 

اهمیت است.

  یا حسین دیگر 
هنوز چند روزی از پایان کار موکب های اربعین 
نگذشــته بود که زلزله غم ســترگی را بر دل ها 
نشــاند. موکب داران اربعین که هنوز گرد و غبار 
و خســتگی خدمت به زائران پیــاده  اباعبدالله 
الحســین)ع( از چهره های شان پاک نشده، کمر 
خدمت و امداد به زلزله زدگان غرب کشور بستند.
در همان روزهای نخست بود که به همت خیران 
و هیئت های مذهبی تعدادی از موکب های آستان 
قدس از جمله آشپزخانه مهران برای طبخ و توزیع 
غذا میان هموطنان زلزله زده در استان کرمانشاه 

برپا شد.
گروهــی از دانشــجویان دانشــگاه آزاد واحــد 
علوم تحقیقات که پیش از این موکب دانشجویان 
جهان اســام را در مســیر پیــاده روی اربعین 
برای خدمت رســانی به زائران پیــاده  اباعبدالله 
الحسین)ع( برپا کرده بودند، بافاصله پس از وقوع 
زلزله در استان های غربی کشور، این موکب را در 

بین زلزله زدگان برپا کردند.
گروهی دیگر  از دانشــجویان نیز با عنوان گروه 
جهادی شــهدای گمنام در کرمانشــاه به یاری 

هموطنان آسیب دیده خود شتافتند.
یــک موکب بین المللی هــم در همان روزهای 
نخست پس از فراغت از تاش خستگی ناپذیرش 
در خدمت به زائران حسینی، برای کمک به زلزله 

زدگان آستین بالا زد.
موکب بین المللی »شــباب مقاومت« در پیامی 
نوشــت: »ما جمعی از جوانان پاکستانی، یمنی، 
عراقی، آذری و ایرانی  که در ایام اربعین حسینی 
خادم زائران آن حضرت بوده ایم، از شــما عزیزان 
درخواست داریم ما را در این امر مهم یاری دهید 
تا #مرهمی باشــیم بر دل مــردم مصیبت زده 

#کرمانشاه.
مداحان اهل بیــت عصمت و طهارت که در ایام 
حزن و اندوه مصیبت ســید و سالار شهیدان بار 

دیگر پیام مظلومیت این خاندان را به زیبایی به 
گوش جهانیان رسانده بودند در این مصیبت نیز 
کوشیدند با شوری وصف ناپذیر جلوه های عینی 

حضور آحاد مردم را به همگان نشان دهند.
این حضــور چه آنگاه که میثــم مطیعی به یاد 
زلزله زدگان کرمانشــاه مداحی کرد و چه آنگاه 
که تصویر چند مداح معروف در حین آواربرداری 
در مناطق زلزله زده منتشر گردید محملی شد 
برای تهییج عاشقانه و مشارکت جمعی مردمی 
که همت صادقانه شان را می شود در قنوت نیاز 
و ذکرهای توسل شبانه و اندیشه های زیبایشان 
دید.اندیشه های گرانســنگی که گاه جلوه ای از 
آن را هم می شد در ایثار آن مداح دانش آموز که 
در اختتامیــه یازدهمین آیین تجلیل از نوگان 
حســینی جایزه اش را به زلزله زدگان کرمانشاه 

هدیه کرد به تماشا نشست.

 حراج بهترین هدیه عمر
در اقدام زیبای دیگر، ســجاد شــاکری یکی از 
شعرای آیینی کشورمان انگشتری را که از رهبر 
انقاب هدیــه گرفته بود برای کمــک به زلزله 
زدگان کرمانشــاه به حراج گذاشــت. این شاعر 
جوان با تأکید بر ارزش معنوی این هدیه گرانقدر، 
اذعان کرد: با وجود عزیز بودن آن به عنوان یکی 
از بهترین هدیه های عمرش، تصمیم گرفته است 
این تحفه اهدایی از رهبر انقاب را با نیت کمک 

به هموطنان زلزله زده در غرب کشــور به حراج 
بگذارد. سجاد در اینستاگرام خود نوشت:اگه نگم 
عزیزترین، بی شک یکی از عزیزترین چیزایی که 
تو این دنیا دارم، همین انگشــتریه که از دست 
مبارک حضرت آقا هدیه گرفتم. اما عزیزتر از این 
انگشتر، سامتی و حفاظت از برادران و خواهران 
زلزله زده که این ایام نیازشون به اولیات زندگی 
خیلی بیشــتر از نیاز من به این انگشتر دوست 

داشتنیه. 
به همین منظور، تصمیم گرفتم این انگشــتر رو 
برای کمک به مردم شــریف کرمانشــاه عزیز به 
فروش برســونم و با مبلغ حاصله مرهمی روی 
زخم عزیزان هم میهنم بذارم؛ بنابراین اگر خیران 
عزیز »مبلغ پیشنهادی قابل توجهی« ارائه بدن این 

انگشتر رو به نفع مردم کرمانشاه تقدیمشون کنم 
تا بتونم کمک قابل توجهی به خسارت دیده های 
زلزلــه بکنم. پیشــنهاد مبلغ رو تــوی دایرکت 
بفرمایید، اگرچه از نظر من این انگشتر قیمتش 

قابل احصا نیست.
به امید سامتی آســیب دیدگان و تسای دل 

داغدیده ها...
لطفاً خیرانی که ســراغ دارید رو به این پســت 

دعوت کنید. یا علی    

  نگاه مداحان به مردم
میثم مطیعی، مداح اهل بیت که برای کمک به 
زلزله زدگان روانه کرمانشاه شده و از برخی مناطق 
مثل روستای تپه ماران در 18 کیلومتری سرپل 
ذهاب بازدید کرده بود، می گفت: ســرما نزدیک 
است و مردم نگران هســتند برف و باران ببارد. 
بســیاری از آســیب دیدگان  مقابل خانه هایشان 
مانده اند و چون خانه ها تخریب شــده اند، جرئت 
نمی کنند، وارد آن ها شوند. تنها کاری که می توانم 
انجام دهم این است که حرف دل زلزله زدگان را 

بشنوم و آن ها را فریاد بزنم.
حاج مهدی رســولی، دیگر مــداح اهل بیت هم 
که به غرب کشــور رفته بــود، می گفت: همین 
آمدن و رفتن چند روزه نیســت، عهد می بندیم 
که ان شاءالله یک ماه دیگر هم بیاییم. ما در کنار 
مردم هستیم تا آن ها به مطالباتشان برسند و به 

زندگی روزمره خودشان برگردند.
محمدمهدی سیار، یکی از شاعران کشورمان که 
به مناطق زلزله زده رفته در اینستاگرامش زلزله 
را ماکتــی از قیامت می داند و یادآور می شــود: 
مردم زلزله زده دســت کم باید یک سال در چادر 
زندگی کنند در این بین چیزی که من را دلخوش 
کرده فعالیت اعضای قرارگاه بی قرارهای جهادی 
 اســت در قصرشــیرین که به یاری زلزله زدگان 

شتافته اند.

  روحانیون در آواربرداری ها
در جای جای مناطق زلزله زده غرب کشــور در 
کنار مداحان، بســیجیان و دانشجویانی که  به 
صف کمک به آسیب دیدگان پیوسته اند، می توان 
طــاب و روحانیون زیادی را دیــد که در حال 

کمک رسانی به آسیب دیدگان هستند.
عاوه بر بازتاب اخباری که از اعزام صدها روحانی 
به مناطق زلزله زده و نیز کمک های نقدی آن ها 
حکایت می کند، هر از گاه نیز می توان تصاویری از 
روحانیونی را در شبکه های مجازی دید که آن ها 
را در حین تخلیه بار کمک های مردمی یا کمک 

به آواربرداری ها نشان می دهد.  

  هنرمندان چه کردند
هنرمنــدان نیز کوشــیدند در همراهی با زلزله 
زدگان غرب کشــور و اظهار همدردی با آن ها از 

قافله ایثار هموطنان عقب نمانند.
در بیــن آن ها نیز جلوه هــای زیبایی از همدلی 
ایرانیان با یکدیگر تجلی یافت. حامد عســگری؛ 
شاعر، عواید فروش تندیســی را که از جشنواره 
ملی شعر فجر گرفته بود، به هموطنان زلزله زده 

کشورش تقدیم کرد.
الهام پاوه نژاد نیز با انتشــار ویدیویی برای جمع 
آوری اقام مورد نیاز زلزله زدگان آستین بالا زد و 
در پردیس سینمایی کوروش 50 درصد از عواید 

فروش خود را به زلزله زدگان اختصاص داد.
بهرام رادان هم  راهی مناطق غرب کشــور شد 
تا به مجروحان و افرادی که به کمک نیاز دارند، 

یاری برساند.
بســیاری از هنرمندان هزینه های فروش یک یا 
چند روز از اثرشان را به زلزله زدگان تقدیم کردند.

  آنچه می ماند..
آنچه می مانــد تصاویر گویایی اســت از حضور 
مردمی که همدلی، همراهی و حضور صادقانه شان 
در بزنگاه هایی اینچنینی پایان ندارد.مردمی که 
بارها در کسوت یک مداح، یا شاعر و یا روحانی و 
یا هنرمند، شکوه اخاص و ایثارشان را به همگان 

اثبات کرده اند. 

گزارشی از حضور متفاوت چهره های فرهنگی و مذهبی در کرمانشاه

آتش به اختیارهای پس از زلزله
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جامعه

آنچه می خوانید :
زلزلــه اخیر غرب کشــور مصداق 
بارز و گواه صادقی است از حضور 
بی بدیل مردمانی که در بزنگاه های 
متفاوت جلوه های زیبایــی از ایثار 
خویش را به منصه ظهور رساندند. 
در این میــان نقش و حضور برخی 
از گروه ها به دلایل مختلف اهمیت 

بیشتری دارد

امور تربيتي و ضرورت هاي نوسازي
 پرورش مهم ترین و حساس ترین بخش در وزارت آموزش و پرورش 
است، به همین دلیل حاکمیت و مردم بیشترین انتظار را از این بخش 
به غایت تأثیرگذار داشــته و دارند و بــه قاعده مطالبات جدي از این 

دستگاه بزرگ فرهنگي و آموزشي به نام پرورشي رقم می خورد.
اینــک به بهانه وعده هــاي تحولي و نوید کارآمدســازي برنامه هاي 
فرهنگي و تربیتي لازم دانستم در بایستگي بازمهندسي برنامه ریزي 
این نهاد بزرگ، نکاتي چنــد را به وزیر محترم و مردان امور تربیتي 

پیشنهاد دهم:
یکم. امروز تربیت اصلي ترین مسئله در آموزش و پرورش است و قوام 
و پایداري آموزش به تربیت در مدرسه وابسته است. با این نگاه تربیت 

نه تنها باري بر آموزش نیست که بال تعالي و رشد آن است.
موضوع تربیت در آموزش و پرورش که محوري ترین مطالبه حاکمیت، 
مجلس و مردم است، هنوز بجد چاره اندیشي نشده و براي برون رفت 
از ده ها دغدغه، اقدامي اساسي صورت نپذیرفته است. ناگفته پیداست 
با وجود فعالیت های شایســته تحسین، هنوز به بخش های زیادی از 

انتظارات مردمی جامه تحقق پوشانده نشده است.
امروز امور پرورشي با مشــکات عدیده اي از جنس ساختار، منابع 
انســاني و مــادي و حتي مزاحمت ها و کم مهري ها مواجه اســت و 
مي طلبد بررســي و مطالعات آسیب شناســانه مبتني بر وضعیت، 

ماموریت و انتظارات صورت پذیرد.  
با علم به این مسائل و با قطع نظر از اهمیت و اولویت مسائل پرورشي، 
مشکل اصلي در امور پرورشــی را عدم مفاهمه بین مدرسه و ستاد 
مي دانم و معتقدم هندسه ارتباطي معیوب و مشحون از برداشت هاي 

غلط موجب شده تا مناسبات بین نیاز و برنامه معیوب شود.
به دیگر سخن ضعف آشنایی با زبان و زمان دانش آموزي برنامه سازي ها 
را در حوزه تربیتي کم اثر ســاخته و موجب شده است تا برنامه ها از 
هندســه معکوس ذایقه مندي برخوردار نشده و اقدامات انجام یافته، 

بهنگام و نیاز شناسانه نشود.
دوم. امروز نگاه مدیران از ســتاد تا صف آموزشــي است و تربیت در 
دکترین تعلیم و تربیت جز در معدود برنامه نمادین جایگاهي ندارد. 
این نگرش خواسته یا ناخواسته بر ادبیات و تعامات سایه انداخته و 

مدرسه و نظام برنامه سازي را آموزشي کرده است.
دور نیســت اگر گفته شود مدرسه دیگر خاستگاه تربیت و خانه دوم 
نیســت بلکه با ماحظه و اغماض به یک آموزشگاه علمي در قامت 

دولتي مانند شده است.
تربیت دیر زماني اســت که با مدرسه بیگانه شــده و اولیای امر جز 
پاسخ به بخشنامه هاي چرخشي که همه ساله بازیابي می شود تعهدي 

بیش ندارند.
برای همین هم مدارس بیش از هر چیز شاکله آموزشی یافته و مدیران 
آن خود را بیگانه از امور تربیتي و تحت نظارت و هدایت معاونت های 
آموزشی می دانند. مدیریت جدید باید پرورش را به مدرسه برگرداند و 

سهم و بهره آن را از این نهاد فرهنگي باز ستاند.
غبار غربت تربیتي که امروز بر تمام مدارس ســایه انداخته اســت با 

بازگشت رویکرد تربیتي به مدرسه، زدوده خواهد شد.
دیر زماني است که امور تربیتي از مدرسه گرفته  شده و براي آن جز 
چند برنامه نمادین، نمایشي و همایشي برون مدرسه اي باقي نمانده 

است.
ســوم. امــور تربیتي براي بازیابي خــود باید فراتر از امــروز، فرداي 

دانش آموزان را آینده  اندیشي کند.
اعتبار و ارزش امور پرورشي ارتباط تنگاتنگ با برنامه و فعالیت هاي آن 
دارد. این مهم اگر متناسب با نیاز، ذایقه، مهارت و توان بخشي نباشد، 

مورد اقبال، حمایت و مشارکت و خودیاري واقع نمي شود.
شایســته اســت در صدر امور تربیتــي انجمنــي از فرهیختگان و 
صاحب نظران دین  پژوهش، روان شــناس، تربیتي، جامعه شناسي و 
برنامه ریزي حضور یابند و براي دانش آموزان مناسب ترین نسخه برنامه، 

تربیتي، فرهنگي را فراهم کنند.
به نظر مي رســد برنامه هاي جاري که اغلب تکــراري و بي ارتباط با 
تئوري هاي تربیتي است، اصلي ترین مشکل دیروز و امروز امور تربیتي 

است.
چهارم. فضاهاي تربیتي و فرهنگي فوق برنامه اي یک سرمایه بزرگ و 

بهترین ظرفیت براي فرصت هاي تربیتي است.
این فضاهاي پرشمار که پرورشی را به یک بخش برخوردار تبدیل و از 
سایر بخش ها ممتاز ساخته است، امکانات خوبي براي تسهیل تربیت 

و آموزش هاي تربیتي و مهارتي فراهم مي سازد.
استفاده از مدیران کارآمد فرهنگي و تربیتي و البته اقتصادي کمک 
مي کند تا امور پرورشــي از این امکانات براي توسعه برنامه و بهبود 

اهداف استفاده بهتري کند. 
ناگفته پیداســت واگــذاري رفاقتي، تکریمــي و ترحمي این اماکن 
به عناصر ناتــوان و یا تغییر کاربري آن ها از آســیب هاي مبتابه و 

خسارت هاي بزرگ به این سرمایه عظیم است.
پنجم. نخبگان پرورشــي با وجود تاش پیشینیان نتوانسته اند سهم 
خــود را از فرصت ها بگیرند.نخبگان فرهنگي، هنري و حتي اعضای 
مجلس دانش آموزي به دلیل قابلیت هاي فراوان مي توانستند در ردیف 
پذیرش هاي ویژه دانشگاه فرهنگیان و استخدام درآموزش و پرورش 
باشند، اما این فرصت با وجود هزینه فایده و توجیه تربیتي آموزشي 

محقق نشده است.
این اتفاق بزرگ که با تدابیر هوشــمندانه مي تواند در قالب پذیرش و 
آزمون ها و سهمیه اختصاصي قرار گیرد، پرورشي را به قوت و اقتدار 

بایسته در زمینه تأمین و توسعه منابع خواهند رساند.
ششم. باز تعریف و تفکیک برخي از مأموریت ها در اصاح مناسبات و 

جمع بندي فعالیت ها مؤثر است.
عدم تعریف و تفکیک موجب شــده تا تربیت از یک تکلیف اصلي و 
محوري به یک موضوع حاشیه اي و تشریفاتي تبدیل شود. این عدم 
شفافیت ضمن ایجاد شایبه سلب مسئولیت تربیتي از بخش عظیمي 
از عوامل مؤثر مدرســه، رسالت عظیم کار تربیتي را که محوري ترین 
مأموریت و مدرسه است ناخواسته به مصادره مربي تربیتي که یا در 
مدارس به کفایت نیست و یا ناخواسته و از جبر مازادي مربي تحمیلي 

شده اند در آورد.
امروز در مدرسه محورهایي چون کار تربیتي و آموزش هاي تربیتي و 
دیني، مدیریت تربیتي، فعالیت تربیتي که همه عوامل و ارکان مدرسه 
را بدون استثنا درگیر مي کند در هم خلط شده و در یک کار نخ نما، 

تشریفاتي و رنگ و رو رفته مربیان امروز نمود یافته است.
این موضوع هر چند در نگاه نخست ساده بنماید، اما در واقع کلید حل 

بسیاري از مسائل فرهنگي کف مدرسه به شمار مي رود.

یادداشت 

گروه جامعه- محمود مصدق: به باور همه کارشناســان و 
مسئولان، کیفیت ســاختمان ها در ایران پایین است. حادثه 
تلخ زلزله اخیــر تنها نمونه ای برای اثبــات این واقعیت تلخ 
است. اما پرسش اساسی اینجاست که در پایین بودن کیفیت 
ساختمان ها کدام یک از دستگاه های مسئول سهم بیشتری 

دارد؟ 
سید حسین افضلی، عضو کمیسیون عمران مجلس شورای 
اســامی در پاســخ به قدس می گوید: بســیاری از مصالح 
ساختمانی در کشــور دارای استاندارد های مناسبی نیستند، 
برای این منظور اخیراً از ریاست سازمان استاندارد برای حضور 
در کمیسیون دعوت شد و بعضی از مسائل از جمله پایین بودن 
و یا استاندارد بودن برخی از مصالح ساختمانی حتی آن هایی 

که واردتی هستند، مطرح گردید. 
وی با بیان اینکه خلأ قانونی در ارتباط با کیفیت ســاختمان 
نداریم، می افزاید: اما در بخش اجرای قوانین و نظارت بر حسن 
اجرای مقررات ساختمان دچار ضعف هستیم که باید در این 

موارد بازنگری کنیم. 
وی اگرچــه عوامــل دخیــل در تولیــد ســاختمان اعم از 

وزارتخانه های راه و شــهر ســازی، تعاون و صنعت، معدن و 
تجارت را مقصر پایین بودن کیفیت ساخت و سازها می داند، 
اما می گوید: قطعاً سهم سازمان نظام مهندسی و شهرداری ها 

در این زمینه بیشتر است. 
مهنــدس جابر نصیری، عضو هیئت رئیســه ســازمان نظام 
مهندســی اســتان تهران نیز در این باره به قدس می گوید: 
دربخش مســکن همه عوامل دخیل باید بدرستی به وظایف 
خود عمل کنند تا یک محصول سالم به نام مسکن تولید شود.
وی مالک، کارفرما، شهرداری ها، نظام مهندسی، وزارت راه و 
شهرسازی، وزارت تعاون،کارو رفاه اجتماعی و وزارت صنعت، 
معدن و تجارت را از عوامل دخیل در تولید مسکن می خواند 
و می گوید: قانون برای هر یک از این بخش ها مسئولیت هایی 
تعریف کرده تا یک ساختمان مستحکم تولید شود.مثاً وزارت 
صنعت در زمینه استاندارد بودن مصالح ساختمانی مسئولیت 
دارد یا وزارت تعاون در خصــوص آموزش و مهارت کارگران 
مسئول است. وزارت راه و شهرسازی باید نظارت عالیه داشته 
باشد. رعایت مقررات ملی ساختمان هم به عهده سازمان نظام 
مهندسی است و شهرداری ها نیز وظیفه صدور پایان کار را به 

عهده دارند. 
وی می گوید: با وجود موجود بودن دفترچه استاندارد مصالح 
ساختمانی، اما به دلیل نبود نظارت و کنترل برخی از مصالح 
ساختمانی موجود در بازار، حتی آن هایی که وارداتی هستند، 

بدون استاندارد های لازم هستند.
وی با بیان اینکه شــهرداری ها نیز پروانه پایان کار ساختمان 
صادر می کنند بدون اینکه از سوی مجری ساختمان تضمین 
کیفیت یا شناسنامه فنی ارائه شده باشد، می افزاید: وزارت راه 
و شهرســازی هم که مسئول نظارت عالیه است، نتوانسته به 

وظیفه اش عمل کند.
نصیری از اســتفاده نکردن از نیروی کار متخصص و ماهر به 
عنوان یکی دیگر از عوامل پایین بودن کیفیت ساختمان یاد 
می کند و می گوید: خیلی از کارکنان ســاختمانی ما خارجی 
و بدون مهارت کافی هستند؛ یعنی تیم سازنده ساختمان از 
جوشــکار، آرماتور بند، تولید کنند بتن و بتن ریز از تخصص 
کافی برخوردار نیســتند. بخشــی از پایین بــودن کیفیت 
ساختمان ها به مهندسان ناظر بر می گردد، البته عمده دلیل 
این موضوع هم به خاطر تناقض در قانون است. یعنی در حالی 

که تبصره 7 ماده 100 برای مهندس ناظر نقش نظارت مستمر 
را تعریف کرده،مبحث دوم مقررات ملی ساختمان این نقش 
را مرحله ای دیده است؛ یعنی قانونگذار نقش مهندسی ناظر 
را به سمت صوری شــدن سوق می دهد که باید این مشکل 
حل شــود. وی در همین زمینه می افزاید: با این همه نقش و 
سهم حاکمیت در بی کیفیت بودن ساخت و سازها بیشتر از 
دیگر عوامل دخیل در تولید ساختمان است؛ چون وزارت راه و 
شهرسازی که نقش حاکمیتی در این بخش دارد به وظیفه اش 
که کنترل و نظارت عالیه می باشــد، بدرستی عمل نمی کند.

این وزارتخانه حتی در شرایطی می تواند نظام مهندسی را هم 
منحــل کند. یعنی در ماده 206 قانون آمده اســت اگر نظام 
مهندسی از مسیر اصلی اش منحرف شود، دستگاه حاکمیتی 

می تواند آن را منحل کند.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:دبیر کمیسیون آموزش مجلس:رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس:یک مسئول دانشگاه علوم پزشکی تهران:

۱۰درصد تجهيزات پزشکی 
بيمارستان های خصوصی قاچاق است

خيران ۱۱۵ کلاس درس در مناطق 
زلزله زده می سازند

تنوع مدارس سبب احساس تبعيض 
در بين دانش آموزان می شود

آموزش دامپزشکی باید به وزارت 
بهداشت منتقل شود

محمد ابراهيم محمدي
کارشناس آموزش 

مسئولان در گفت و گو با قدس:

همه دستگاه های متولی در پایین بودن کیفیت ساختمان ها مقصر ند

فارس: رئیس اداره ملزومات و تجهیزات پزشکی معاونت غذا 
و داروی دانشــگاه علوم پزشکی تهران گفت: میزان قاچاق 
تجهیزات پزشکی در بیمارستان های خصوصی به 10 درصد 
می رســد که این آمار مربوط به خرید تجهیزات دسته دوم 

است که قاچاق به شمار می رود.
محمدحســین درویش تصریــح کرد: با توجــه به قوانین 
ذکرشده، آمار تجهیزات پزشکی قاچاق در بیمارستان های 

دولتی به صفر تا یک درصد می رسد.
وی بیان داشــت: طبق دستورعملی که به بیمارستان های 
خصوصی داده شــده است، این بیمارستان ها نیز به همین 
صــورت اقــدام می کنند، اما بــه دلیل اینکه اســناد این 
بیمارستان ها مورد بررسی قرار نمی گیرد، متأسفانه در برخی 
از این مراکز شاهد واردات تجهیزات پزشکی قاچاق هستیم. 
درویش گفت: در بازرسی های انجام شده از بیمارستان های 
خصوصی این موضوعات مورد توجه واقع می شــود و اسناد 
خرید تجهیزات مورد بازرسی قرار می گیرد و اگر تخلفی در 
این زمینه صورت گرفته باشد، با بیمارستان خاطی برخورد 

خواهد شد. 

مهر: رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور 
گفت: خیران ســاخت 115 کاس درس تخریب شده در 

زلزله را پذیرفته اند.
محمدتقی نظرپور گفت: مدارسی که در دو دهه اخیر ساخته  
شده است در جریان زلزله آسیب ندیده اند و بیشتر تخریب ها 
مربوط به مدارس قدیمی و در فهرست تخریب و نوسازی بود 
که به دلیل کمبود اعتبار نتوانســته بودیم آن ها را تخریب، 

نوسازی یا مقاوم سازی کنیم.
وی گفت: در طرح تخریب و بازسازی مدارس غیراستاندارد 
که از سال 85 شروع شده است 50 درصد مدارس تخریب و 
بازسازی شده اند؛ همچنین مدارسی را داریم که نیاز به مقاوم 
ســازی دارند که 2۴ درصد کاس های درس مقاوم سازی 

شده اند و سایر موارد به تأمین اعتبار نیاز دارد.
نظر پور افزود:61 هزار کاس درس در کشور نیاز به تخریب 
و بازسازی و ۹6 هزار کاس درس نیاز به مقاوم سازی دارند 
و 1/5 میلیون دانش آموز در مدارسی تحصیل می کنند که 
حتماً باید تخریب و نوسازی شوند و با تأمین اعتبار تا پایان 
برنامه ششم توسعه تمام این مدارس را حذف خواهیم کرد.

فارس: دبیر کمیســیون آموزش مجلس با اشاره به وجود 
تنوع مدارس در نظام تعلیم و تربیت خاطر نشــان کرد: به 
دلیل این تنــوع، امروز در برخی از مــدارس دانش آموزان 
احســاس تبعیض می کنند و این ســبب نوعــی عُقده در 

دانش آموزان می شود.
حجت الاسام والمسلمین علیرضا سلیمی با اشاره به وجود 
آســیب های اجتماعی در بین دانش آموزان، اظهار داشت: 
یکی از آســیب ها موضوع فضای مجازی اســت که نیاز به 
فرهنگ ســازی دارد، اما حتی یک ســاعت آموزش فضای 

مجازی در مدارس نداریم.
وی با اشاره به وجود آســیب اعتیاد در جامعه،  افزود: سن 
اعتیاد بشــدت کاهش یافته اســت؛ در حالی که نه بودجه 
 لازم وجــود دارد و نــه برنامه مناســبی در این خصوص 

داریم. 
حجت الاسام والمسلمین سلیمی با اشاره به وجود مشکات 
دانشی در معلمان، تصریح کرد: برخی معلمان توان تدریس 
دروس را ندارند و این باعث می شود عنصرهای ارزشی مانند 

صداقت و فداکاری در دانش آموزان به محاق برود.

خانه ملت: عضو کمیســیون اجتماعی مجلس، با انتقاد از 
جدایی آموزش دامپزشکی از وزارت بهداشت و درمان، گفت: 
آموزش های پزشکی و غیرپزشکی درتمامی کشورهای دنیا 

به شکل یکپارچه است.
رســول خضری با اشاره به  اینکه در بیشتر کشورهای دنیا 
آموزش های پزشکی و غیرپزشــکی یکپارچه است، گفت: 
وزارتخانه تفکیک شــده و مجزا برای آموزش های پزشکی 
و غیرپزشــکی در بیشتر کشورهای دنیا وجود ندارد، یعنی 
وزارت بهداشــت بخش رفاه مردم را نیز تحت پوشش قرار 
می دهد؛ بنابراین آموزش ها به شــکل اصولی باید یکپارچه 
باشــد. وی با بیان اینکه در دهه 60 طی تصمیمی وزارت 
بهداشــت و علوم از هم تفکیک شــد، افزود: این رویکرد از 
همان ابتدا اشتباه بود، زیرا اگر قرار است آموزش ها از وزارت 
علوم و وزارت بهداشت جدا شود، پس چرا هنوز دامپزشکی 
در وزارت علوم باقی مانده اســت؛ با  توجه به  اینکه حدود 
1800 بیماری مشترک میان انسان و دام وجود داشته و این 
بیماری ها خیلی خطرناک هستند، چرا این جابه جایی برای 

دامپزشکی صورت نگرفته است.
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